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Радостина Илиева
за облеклото
на политиците

Всеки
втори
ще доплаща
за парно

ГЕРБ хранила медии
с държавни средства
Телевизии са получавали по половин милион лева от министерство, твърди Минеков

Министърът на култу-
рата Велислав Минеков
разкри, че правителство-
то на ГЕРБ и администра-
цията са си купували ме-
дийно спокойствие с
държавни пари.

“Не можем да говорим
за частни медии в Бълга-
рия. Всичките, общо взе-
то подобни, се издържат с
пари от държавата, със
средства от министерст-
вата, от общините, от фон-

дации, от села, паланки,
градове, музеи, хотели, ре-
сторанти. Не може частна
медия да бъде управлява-
на с този вид хранилки”,
ядоса се той.

Министърът посочи,
че има телевизии, които
се “хранят от всички ми-
нистерства, получавайки
средно по половин ми-
лион от всяко министер-
ство”.

а кратко, само за един ден - на 11 юли, ние
държим цялата власт в ръцете си. А от този
един-единствен ден зависят дните ни за годиниЗ

Íèå èìàìå äóìàòà

напред. Зависят нашият живот и животът на децата ни.
От това какво ще си мислим и как ще действаме в

неделя зависи какво слънце ще ни огрее в понеделник.
Страхът и безразличието са лоши съветници и могат да
доведат до мрачни последствия - или да върнем крадли-
вата мутра от Банкя, или да изберем поредния неук и
самовлюбен “спасител”, или...

Нищо не ни струва, въпреки пандемията, да изтърпим
за минути предпазната маска и да заявим своя избор с
номер 4 в бюлетината. Да повярваме, че машината за
гласуване е по-просто устройство дори от домашния те-
левизор. Да прозрем истината, че негласуващият на прак-
тика “гласува” или за Борисов, или за Трифонов.

А поправителен изпит или време за оправдания няма
да има.

Ивелин НИКОЛОВ

Стр. 3

ЕС създава нов

орган  срещу

прането на пари

Стр. 11, 12
Стр. 5
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Забавачките ще затварят
последни при нова вълна
Учителите с 2 дни отпуск след ваксина,
МЗ представи плана си за справяне с коронакризата

на 71 години

ВЪЗПОМИНАНИЕ

На 10.07.2021 г. се навършва

1 ГОДИНА
БЕЗ

От близките

За един живот, живян достойно,
за едно сърце голямо и прекрасно,

за един образ скъп, мил и непрежалим
ЗАБРАВА НЯМА!

ПЕТРАНКА
ИВАНОВА СОМЛЕВА

Помним нейната отзивчивост,
няма да забравим добрите думи, които

намираше за всеки, куража, който даваше на
приятели и колеги. ДУМА беше неин дом,

а всички ние - нейното семейство.

ПЕПИ, ЛИПСВАШ НИ
И НЯМА ДА ТЕ ЗАБРАВИМ!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

От екипа на ДУМА

ПЕТРАНКА СОМЛЕВА

Измина
ЕДНА ГОДИНА

откакто угасна светлата усмивка
на нашата колежка

Оптимист съм, че Централна
и Източна Европа ще станат
по-привлекателни за стратегически
инвестиции от голям мащаб
в рамките на Инициативата
“Три морета”, заяви държавният
глава Румен Радев при откриването
на двудневния бизнес форум.
В него се включиха над 400
представители на компании
от различни държави.
Инициативата се е доказала
като платформа за диалози
по стратегически линии
за икономическото развитие
чрез енергетиката, транспорта
и дигиталната свързаност,
подчерта Радев. По-рано се
проведе среща на върха, в която
участваха лидерите н
а 12 държави. Гост на форума
е директорът на МВФ Кристалина
Георгиева. Президентът на САЩ
Джо Байдън поздрави участниците
чрез видеообръщение. Форумът
продължава и днес

Корупцията в здравната система е най-големият проблем за бълга-
рите (22%), показва изследване на “Тренд” по поръчка на Национал-
ната пациентска организация. На второ място те посочват недо-
статъчния брой квалифицирани кадри, а на трето се нарежда лошото
управление и законодателство. Сред останалите изброени проблеми
в здравната система се отчитат лошата материална база на болници-
те, липсата на нова апаратура, лошо отношение към пациентите,
ниски заплати. Според близо половината от българите в последната
година здравната система се развива в негативна посока.

Детските градини ще затво-
рят последни при нова вълна
от КОВИД-19, а в най-сери-
озния етап от кризата те ще
се посещават само от деца на
ваксинирани родители и при
условие, че целият персонал е
имунизиран. Това стана ясно
от представения Национален
план за справяне с пандемия-
та при следваща вълна. Ръко-
водството на здравното мини-
стерство предупреди, че нова
вълна ще има, ако процесът
на ваксинация не бъде
завършен до края на лятото.

Планът разделя страната на

Корупцията в здравната
система най-проблемна
за българите

4 зони на база новите заразени
на 100 000 население за период
от 14 дни. В червената зона ще
се затварят барове, дискотеки и
казина, училищата ще работят
по график, във вузовете няма да
се провеждат лекции и упраж-
нения. В тъмночервената зона
ще бъде разрешена само достав-
ка по домовете, ще се преуста-
новяват присъствените занятия,
ще работят само хранителните
магазини, аптеките, банковите
институции и магазините за сто-
ки от първа необходимост. Това
ще се случва при над 9000 заети
болнични легла със заразени с

коронавирус.
Променя се методиката за

получаване на 1000 лв. за ле-
кари и медицински персонал
на първа линия заради множе-
ство засечени нарушения. Ня-
кои от тях вземали пари само
след няколко часа работа на
ден, без да са лекували паци-
енти с коронавирус.

Едва в 4% от училищата
ваксинираният персонал е над
70 процента, съобщиха от
МОН. При детските градини
този дял е 3 на сто. В почти
две трети от школата ваксини-
раните са под 30%. Заради това

МОН започна информационна
кампания за ваксинирането.
Отрасловият съвет пък реши
учителите, които се имунизи-

рат, да получат два дни допъл-
нителен платен отпуск.

Коментар на стр. 6

Два варианта за повишаване на пенсиите ще предло-
жи правителството на следващия парламент. Реализаци-
ята им ще струва между 2 и 3 млрд. лв. и ще доведе до
повишение на пенсиите с между 14 и 17%. Предложени-
ята бяха представени от социалния министър Гълъб
Донев след форум за промените в Кодекса за социално
осигуряване, организиран от КНСБ и фондация “Фрид-
рих Еберт”. Единият вариант е обсъжданото преизчисле-
ние на пенсиите с актуален осигурителен доход за 2018
или 2019 г., който ще струва 3 млрд. лв. на година и не
всички пенсионери ще получат увеличение. Вторият из-
лиза около 140 млн. лв. на месец и предвижда повишение
през коефициента за година стаж. Той е предпочитан от
Донев, защото ще даде увеличение на всички пенсионери.
Преизчислението обаче вече се смята с увеличение на
коефициента от 1,2 на 1,35, а не на досегашното 1,3,
разясни министърът. Така увеличението на пенсиите
трябва да е с около 17%. Вероятно малко по-високо - до
350 лв., ще е вдигането на минималната пенсия. Този
вариант предвижда и увеличение на тавана на пенсиите
със 17%. Това трябва да стане с вдигане на максималния
осигурителен доход, който сега е 3200 лв.

Предлагат увеличение на
всички пенсии с до 17%

Кметът на ГЕРБ в поморийското село Бата Геор-
ги Георгиев и кметът на община Гурково от ДПС
Мариан Цонев са задържани за купуване на гласове
в полза на партиите си за парламентарния вот в не-
деля. В Гурково е задържан и общинският лидер на
ГЕРБ. Арестите са извършени в рамките на спецакци-
ята на МВР срещу манипулиране на вота.

При полицейска акция в Бургаска област са задържа-
ни 24 души по сигнали за купуване на гласове, съобщи-
ха окръжният прокурор на Бургас Георги Чинев и шефът
на ОДМВР старши комисар Калоян Калоянов. Текат 16
разследвания в областта. В община Поморие партия е
предлагала от 10 до 150 лв. за глас, каза комисар Кало-
янов, без да уточни, че става въпрос за ГЕРБ. Освен
традиционните оферти за хранителни продукти - браш-
но, колбаси, макарони, са били сключвани и договори с
определени лица, на които са обещавани заплати от
петцифрени суми, ако гласуват за определена партия.
Сред познатите схеми за контролиран вот били и опро-
щаване на заеми към лихвари и предоставяне на вауче-
ри за дребни електродомакински уреди.

В Сандански са задържани 10 души от селата Ми-
крево, Илинденци и Склаве по подозрение, че са се
занимавали с търговия на гласове. У някои от задържа-
ните са били намерени списъци с имена.

Арестуваха кметове
на ГЕРБ и ДПС
за купуване на гласове
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Анализ на Агенция “Франс прес”

Честит 75-годишен юбилей!

НИКОЛАЙ ШОПОВ

Роден на 08.07.1946 г.

От сърце ти желаем много твор-
чески успехи, дълго семейно щас-

тие и бъди винаги борбен в отстоява-
не на нашата кауза!

Другарите от РПО -
Красна поляна

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

На 11 юли 2021 г.
проф. д.ф.н.

СТОЯН АНГЕЛОВ ПЕТРОВ
навършва 100 години

По време на войната той е
ремсист и ятак. Мобилизиран
в армията създава леви групи
сред войниците, които не
стрелят срещу партизаните
при засади срещу тях. Признат
е за активен борец против фа-
шизма. Завършва Софийския
университет „Св. Климент
Охридски“, след което целият
му трудов живот е свързан с
университета: преподавател,
ръководител на катедра, заме-
стник-ректор.

Честита годишнина!
Желаем ти здраве и сили

в следващите години!

От семейството, близки и приятели

Министърът на култу-
рата Велислав Минеков
разкри нещо, което се знае
отдавна - ГЕРБ и админи-
страцията им са издържа-
ли любими медии. “Не мо-
жем да говорим за частни
медии в България. Всич-
ките, общо взето подобни,
се издържат с пари от
държавата, със средства
от министерствата, от об-
щините, от познати фон-
дации, от напълно непо-
знати фондации, от села,
паланки, градове, музеи.
Но когато държавата е
вътре, е смущаващо. Не
може частна медия да
бъде управлявана с този
вид хранилки”, подчерта
Минеков. За пример той
посочи Радио “К-2”, кое-
то прибирало огромни
суми спрямо гледаеми те-
левизии. “АПИ - 5000 лв.,
МТСП - 14 700 лв., Дър-
жавно предприятие “Ръко-
водство на въздушното
движение” - какво прави
това предприятие вътре в
радиото, не ми е ясно - но
почти 10 хиляди лева, Ми-
нистерство на туризма -
10 хил. лв. От Българска-
та банка за развитие има
едни случайно попаднали
70 хиляди лева”, изброи
министърът. Медията на
Илиана Беновска бе редо-
вен бенефициент за фи-
нансиране от министерст-

Частните медии при ГЕРБ  - на издръжка от държавата

на депутата от ГЕРБ Делян
Добрев. Заедно с Нинова на
трибуната бяха председателят
на АБВ Румен Петков и канди-
датите за народни представите-
ли от лявата коалиция в Хасков-
ско. “Социалистите знаят и мо-
гат, и имат ясен, конкретен план,
разписан ден по ден и стъпка по
стъпка за реализирането на по-
литиките си с грижа за хората.
Промяната е да ни управляват

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Вярвам, че една силна и сплотена Европа може да бъде само тази,
чиито граждани имат осъзнаването, че са чути, заяви Цветелина Пенкова

бъдеще за всички и съм убе-
ден, че на 11 юли заедно мо-
жем да го постигнем”, подчер-
та водачът на листата в Хас-
ково Владимир Маринов.

Шансът на БСП да бъде не-
заобиколим фактор e много го-
лям, заяви водачът на листата на
левицата в Бургас проф. Петър
Кънев на среща с избиратели в
село Камено. Две неща са си-
гурни - Бойко Борисов няма да

бъде премиер и ГEРБ няма да е
на власт, призова той.

“Ямбол ще има нова бол-
ница въпреки лъжите на
ГЕРБ. Областта ще има нови
пътища, селата ще влязат в 21
век, ще имат вода, ще имат
достъп до интернет. Хората
ще имат транспортна свърза-
ност и достъп до здравеопаз-
ване”, заяви водачът на листа-
та на левицата в Ямбол Крис-

тиан Вигенин при закриване-
то на кампанията.

 С дискусия, посветена на
София и на бъдещето на умните
градове, завърши първият етап
от дискусиите, организирани от
евродепутатката Цветелина
Пенкова. Събитието се проведе
паралелно с изложба на тема
“София - завръщане в бъдеще-
то”, на която бяха представени
експонати на технически реше-

Нинова с призив на 11 юли
да доведем докрай промяната
Шансът на БСП да бъде незаобиколим фактор e много голям, заяви Петър Кънев

Да доведем докрай промяна-
та на България, която започнах-
ме на 4 април, призова лидерът
на БСП Корнелия Нинова в
Хасково, където “БСП за Бълга-
рия” закри кампанията си. Тя
припомни, че сред началните
стъпки за изкореняването на
модела “Борисов” беше “Хаско-
во гейт” и разкритията на леви-
цата за скандални назначения на
ключови позиции в общинската
администрация на приближени

хора, които не са зависими от
никакви обвързаности”, заяви
Нинова. Номер 4 е гаранция
за победа и промяна, за про-
сперитета на България, за доб-
руването на българския народ,
за бъдещето на всяко семейст-
во”, подчерта Нинова.

“Кандидатите на “БСП за
България” не се срамуват от
своето минало и имат визия
за бъдещето и за България. Ис-
каме стабилност, достойно

ния от близкото минало и тех-
ните модерни еквиваленти. Пен-
кова, членове на МО в БСП и
младежи дискутираха кръгова-
та икономика, опазване на окол-
ната среда, намаляване на въгле-
родните емисии, стимулиране на
младите да потърсят професио-
нална реализация у нас, бъдеще-
то на изкуствения интелект,
модернизацията в здравеопазва-
нето и много други.

вата, а ГЕРБ и правител-
ството откровено са фа-
воризирани в ефира й.

“Виждам телевизии,
които се хранят от всички
министерства, получавай-
ки средно по половин ми-

лион от всяко министер-
ство. Другото е партийна-
та хранилка”, добави ми-
нистърът, позовавайки се
на данни от публичния
регистър към МК за соб-
ствеността на медиите и

тяхното финансиране.
“Медийното удобство се
търси от пълноценно из-
браните правителства и
парламенти. Има огромна
медийна зависимост от
правителството”, каза Ми-

неков. За него тези услуги
са подкуп. “Става нещо
много нечестно. Минист-
ри си купуват тишина и
удобство. Купуват си ве-
личие”, допълни той. Спо-
ред него Законът за радио-

то и телевизията трябва да
бъде премислен, защото е
не само остарял, но и вре-
ден, а СЕМ изпълнявал чи-
сто политически функции.

Коментар на стр. 6
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Дават бивши шефове
на АПИ на прокурор
Сключили договори на стойност
четири пъти над одобрения бюджет

√‡‰ÒÍËˇÚ Ò˙‚ÂÚ

Ì‡ ¡—œ ‚ —ÓÙËˇ Ó-

„‡ÌËÁË‡ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌË

ÏÂ‰ËˆËÌÒÍË ÔÂ„ÎÂ-

‰Ë ÔË ÔÛÎÏÓÎÓ„,

Í‡‰ËÓÎÓ„ Ë ÓÚÓ-

ÔÂ‰ Ì‡ 9 ˛ÎË 2021 „.

ÓÚ 9,30 ‰Ó 16 ˜‡Ò‡ ‚

ÏÂ‰ËˆËÌÒÍË ˆÂÌÚ˙

ì—ÂÌÚ “ÓÏ‡î Ì‡ ·ÛÎ.

ì÷‡ ¡ÓËÒ IIIî π91.

«‡ÔËÒ‚‡ÌÂ

Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ:

0884 501 119

СКРЪБНА ВЕСТ

С дълбока скръб съобщаваме,
че на 7 юли 2021 г.

ПОЧИНА

полковник о. з.
СТАНЧО БОТЕВ

СТАНЧЕВ
на 92 години

Роден на 12 януари 1929 г. в с.
Голяма вода, Шуменска област.

След завършване на Военно гра-
нично училище и школата на МВР
работи в Гранични войски и Вътрешни войски в продължение на 12 години.
След това преминава на работа в управлението на МВР и след 44 години
служба в защита на националната сигурност преминава в пенсия.

През целия си живот остава верен на социалистическия идеал.

ПОКЛОН, ДЪЛБОК ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

От семейството, колеги
и другари от МВР и Национална

асоциация „Сигурност“

Поклонението ще се проведе
на 11 юли 2021 г. от 12.30 ч.

в Ритуалната зала на Софийските
централни гробища.

19 ГОДИНИ
от загубата на скъпия ни

съпруг, баща, дядо и прадядо

Теб те няма, но твоята щедра обич
винаги ще сгрява сърцата ни!

Твоята доброта е незабравима!

ТОДОР СТОИЧКОВ
КОЛЧЕВ

 28.01.1920 г. - 10.07.2002 г.

От семейството

ОБИЧАМЕ ТЕ, ПОЧИВАЙ В МИР!

Министерството на регионалното
развитие и благоустройството ще сезира
прокуратурата за престъпления на бив-
шето ръководство на Агенция “Пътна
инфраструктура”, изразяващи се в сключ-
ване на договори за ремонти, без за тях
да има осигурени средства. Това се раз-
бра от думите на министъра на финанси-
те Асен Василев по време на дискусия в
обществения съвет към министерството
за това как се правят държавните разхо-
ди. В края на май цялото ръководство на
АПИ беше сменено с аргумента, че са
дали авансово 221 млн. лв. на държавно-
то дружество “Автомагистрали” АД по
договори за укрепване на свлачища, за
които дори не е имало проектна готов-
ност. Впоследствие бяха изнесени данни
за нередности с тол системата и контрак-
тите за изграждане на новите участъци
на магистрала “Хемус”.

По думите на Василев до края на
април 2021 г. от АПИ са възложили дей-
ности в размер четири пъти над одобре-
ния бюджет. Поетите ангажименти за
текущ ремонт и поддръжка на пътища са
на стойност над 2,5 млрд. лева над бюд-
жета, с който разполага агенцията. Васи-
лев поясни, че това е правено на фона на
системно неизпълнение на планираните
приходи от пътни такси. От 2018 г. до 31
май 2021 г. са реализирани приходи от
122 млн. лв. от пътни такси при планира-

По време на пандемията
средствата, спестени заради
затворените ресторанти и ме-
ста за развлечения, както и
заради транспортни разходи,
са били пренасочени основно
към ремонти на дома, покупка
на автомобили и за лечение.
Това показват данните за
бързите кредити на “БНП

Всеки втори ще доплаща за пар-
но, показват данни от изравнителни-
те сметки на един от топлинните сче-
товодители. Близо 46 на сто от або-
натите в София ще имат да получа-
ват суми, защото са надплатили, а
12% са платили през отоплителния
сезон толкова, колкото са потреби-
ли. Сумите за получаване или допла-
щане ще бъдат отразени във факту-
рите като разлика от сумата за месе-
ца и сумата от изравнителната смет-
ка. Фактурирането на изравненията
от “Топлофикация София” се очаква
след средата на юли.

Изравнителните сметки за парно
трябва да са готови до 15 юли.
Възражения по тях могат да се по-
дават до 31 август 2021 г. След тази
дата, според наредбата за топло-
снабдяването, не се допускат преиз-
числения на сметките. Ако има або-
нати, които не са осигурили достъп
и съответно не са им засечени уре-
дите, им се начислява служебен раз-
ход, който води до сериозно допла-
щане в изравнителната сметка. Дори
само един съсед да не осигури
достъп до имота си преди изготвя-
нето на сметката, при поискване на
корекция и допълнителен отчет се
променят всички изравнителни смет-
ки в етажната собственост.

Междувременно стана известно, че
омбудсманът Диана Ковачева е изпра-
тила препоръка до топлинните счето-
водители, в която настоява да се въве-
де SMS известяване за датите и часо-
вете, на които ще се извършва редовен
отчет на уредите за дялово разпреде-
ление на топлинната енергия.

Българите вземат заеми за ремонт, кола и лечение

Всеки втори
ще доплаща
за парно

Париба лични финанси”, от-
пуснати в периода ноември
2020 г.-май 2021 г., който
включва двата най-дълги лок-
дауна в пандемията.

Потребителите са били
склонни да поемат по-големи
задължения в сравнение с годи-
на по-рано. Така например сред-
ната сума на исканите заеми за

ремонт на дома достига 8460 лв.
- с 1686 лв. или почти 25% по-
вече. Една-трета от търсеното
финансиране е била за ремонти.
За покупка на употребяван ав-
томобил средната сума на заяв-
ленията за заеми е 8596 лв.,
което е с почти 20% повече.

Молбите за кредити за по-
купка на обзавеждане отбеляз-

ват още по-голям ръст - 33%
до 5616 лв. Много често тези
кредити са били използвани за
създаване на “домашни офи-
си” или “класни стаи”, посоч-
ват от банката. В пандемията
хората са имали и по-големи
разходи за медицинско лече-
ние и възстановителни тера-
пии. Средният размер на за-

емите, искани за лечение, е
5067 лв. и това е с 27,5%
повече от преди година.

Голям дял от търсеното фи-
нансиране - 28,4%, продължа-
ва да е с цел обединяване на
стари заеми. Тук са и най-го-
лемите кредити - средно 11
796 лв., което е с 25% повече
отпреди година.

СНИМКА БГНЕС

Асен Василев

ни 1,143 млрд. лв. През миналата година
са очаквани 450 млн. лева, а са събрани
77 милиона.

“Това ниво на наглост и безотговор-
ност може да се оправи само с правила

и тежки наказания. Агенцията си е възла-
гала дейности с лежерно нареждане към
правителството да намери отнякъде па-
рите”, коментира Асен Василев. Според
него тези сметки трябва да се платят или
да се пристъпи към предоговаряне с ня-
кои от фирмите. “За около 300-400 млн.
лева вече сме поставени пред свършен
факт и сметката ни е изпратена”, каза
финансовият министър.

Асен Василев съобщи, че в периода
2019 г.-април 2021 г. държавата е склю-
чила договори за 31,4 млрд. лв., възложе-
ни от разпоредители с обществен ресурс.
През обществени поръчки с повече от
един участник са изхарчени почти 19
млрд. лева. Почти 4 млрд. лева са разпре-
делени в процедури с един участник.
Близо 8,5 млрд лева са възложени без
обществени поръчки (с т.нар “ин хаус”
процедури). За цитирания период най-
големите крайни изпълнители на догово-
ри с обществен ресурс са Обединение
Консорциум “Аркад”, което работи по
изграждането на българския участък на
газопровода “Балкански поток” (2,587
млрд. лева), държавната “Автомагистра-
ли Хемус” АД (960 млн. лева) и “ДЗЗД
Джен Дуй ЖП Елин Пелин” (599 млн.
лева) и др. Разходът на държавата за
периода 2018-2021 г. по два договора за
проектиране, изграждане и поддръжка на
тол системата е 321 млн. лв., има прило-
жения към анекс с изпълнителя, с които
отпадат значими технически параметри
от първоначалния договор без намалява-
не на стойността на договора, посочиха
от финансовото министерство.
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8130 „. —ÓÁÓÔÓÎ,  ÔÎ. ì’‡Ì  ÛÏî π 2, ÚÂÎ.:+359 550 25701,

Ù‡ÍÒ:+359 550 22438 e-mail: obshtina@sozopol.bg, web site: www. sozopol.bg
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Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 25 ‡Î. 1, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ˜Î. 21 ‡Î. 1 ÓÚ «Œ—, ‚
Ò˙ÓÚ‚ÂÚÒÚ‚ËÂ Ò ‚ÎˇÁ˙Î ‚ ÒËÎ‡ ÔÓ‰Ó·ÌÓ ÛÒÚÓÈÒÚ‚ÂÌ ÔÎ‡Ì - Ô‡ˆÂ-
Î‡ÂÌ ÔÎ‡Ì Á‡ Ú‡ÌÒÔÓÚÂÌ ‰ÓÒÚ˙Ô - ÛÎËˆ‡ ÚÛÔËÍ, Á‡Òˇ„‡˘ œ»
81178.9.448, 81178.9.33 Ë 81178.9.74 ÁÂÏÎË˘Â Ì‡ „. ◊ÂÌÓÏÓÂˆ,
Í‡ÍÚÓ Ë Ò Ó„ÎÂ‰ Â‡ÎËÁË‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÂÍÚ Ì‡ ÚÂıÌË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ËÌÙ‡ÒÚÛÍ-
ÚÛ‡, ÍÏÂÚ˙Ú Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ —ÓÁÓÔÓÎ Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËˆËÚÂ, ˜Â ÓÚ-
ÍË‚‡ ÔÓˆÂ‰Û‡ ÔÓ ÔËÌÛ‰ËÚÂÎÌÓ ÓÚ˜ÛÊ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÎÂ‰ÌËÚÂ  ÌÂ‰‚Ë-
ÊËÏË ËÏÓÚË:

¬ ÒÓÍ‡ Ì‡ Ó·ˇ‚ÎÂÌËÂÚÓ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËˆËÚÂ Ì‡ ÔÓÒÓ˜ÂÌËˇ ËÏÓÚ ÒÎÂ‰‚‡
‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ ‚ ‰ËÂÍˆËˇ ì¿‰ÏËÌËÒÚ‡-
ÚË‚ÌÓ Ô‡‚Ì‡ Ë ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌÓ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÌÂî, Œ·˘ËÌ‡ —ÓÁÓÔÓÎ, ÔÎ.
ì’‡Ì  ÛÏî π 2, ÒÚ‡ˇ π 37, Í‡ÚÓ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÒÓ˜‡Ú ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡,
ÔÓ ÍÓˇÚÓ ‰‡ ËÏ ·˙‰Â ÔÂ‚Â‰ÂÌÓ Ó·ÂÁ˘ÂÚÂÌËÂÚÓ Á‡ ÓÚ˜ÛÊ‰‡‚‡ÌËˇ
ËÏÓÚ.

¬ ÔÓÚË‚ÂÌ ÒÎÛ˜‡È ÒÛÏ‡Ú‡ Á‡ Ô‡Ë˜ÌÓÚÓ Ó·ÂÁ˘ÂÚÂÌËÂ ˘Â ·˙‰Â
ÔÂ‚Â‰ÂÌ‡ ÔÓ ÒÏÂÚÍ‡ ì«‡ ˜ÛÊ‰Ë ÒÂ‰ÒÚ‚‡î Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ —ÓÁÓÔÓÎ,
Ò˙„Î‡ÒÌÓ ̃ Î. 29, ‡Î. 2 ÓÚ «Œ—, ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ̆ Â ÏÓ„‡Ú ‰‡ ·˙‰‡Ú ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÌË
˜ÂÁ Ó·ÒÎÛÊ‚‡˘‡Ú‡ ·‡ÌÍ‡.

œÓÂÍÚ˙Ú Â Ó‰Ó·ÂÌ Ò –Â¯ÂÌËÂ ÔÓ Ú.6 ÓÚ 10.06.2020 „. Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍË
ÂÍÒÔÂÚÂÌ Ò˙‚ÂÚ Ë Ó·ˇ‚ÂÌ ˜ÂÁ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó Á‡ËÌÚÂÂÒÛ‚‡ÌËÚÂ
ÎËˆ‡, Ó‰Ó·ÂÌ Ò Â¯ÂÌËÂ Ì‡ Œ·— ÔÓ ˜Î. 21, ‡Î.1 ÓÚ «‡ÍÓÌ Á‡
Ó·˘ËÌÒÍ‡Ú‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ Ë ÔÓ ÌÂ„Ó ÌˇÏ‡ ÔÓÒÚ˙ÔËÎË ‚˙Á‡ÊÂÌËˇ.

œÓÂÍÚ˙Ú Â ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ‚ œÓ„‡Ï‡ Á‡ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ë ‡ÁÔÓÂÊ‰‡ÌÂ
Ò ËÏÓÚË Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ Á‡ 2021 „., ÔËÂÚ‡ Ò –Â¯ÂÌËÂ π 321
ÓÚ Œ·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚ —ÓÁÓÔÓÎ Ò œÓÚÓÍÓÎ π 15/09.02.2021 „. Ì‡
Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ, ÔÓ‚Â‰ÂÌÓ Ì‡ 09.02.2021 „.

Œ·ˇ‚ÎÂÌËÂÚÓ ‰‡ ÒÂ ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ ‚ ‰‚‡ ˆÂÌÚ‡ÎÌË Ë Â‰ËÌ ÏÂÒÚÂÌ
ÂÊÂ‰ÌÂ‚ÌËÍ, Ì‡ ËÌÚÂÌÂÚ ÒÚ‡ÌËˆ‡Ú‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ —ÓÁÓÔÓÎ Ë ÍÓÔËÂ ÓÚ
ÌÂ„Ó ‰‡ ÒÂ ÔÓÒÚ‡‚Ë Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌÓÚÓ Á‡ ˆÂÎÚ‡ ÏˇÒÚÓ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡
Ó·˘ËÌ‡Ú‡.

“»’ŒÃ»– flÕ¿ »≈¬

 ÏÂÚ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ —ÓÁÓÔÓÎ

СНИМКА БГНЕС

Полицаи претърсват района около дома на убития хаитянски президент
Жовенел Мойзе. Той бе прострелян при атака срещу резиденцията му.
При издирване на извършителите четирима души бяха убити, а други
двама арестувани. Тежко ранената му съпруга е транспортирана в САЩ

Европейският съюз ще
предложи създаването на нова
агенция за борба с прането на
пари и нови правила за про-
зрачност при прехвърляне на
криптоактиви. Според доку-
менти на ЕС, така блокът
възнамерява да отговори на
призивите за по-строги дейст-
вия в борбата с мръсните пари,
пише “Катимерини”.

Инициативата бе подета,
след като няколко държави за-
почнаха разследване на “Дан-

ЕС създава нов орган
срещу прането на пари
С единни стандартни и по-централизиран надзор
общността ще възпира финансовите мошеничества

ске банк” за подозрителни
транзакции на стойност над
200 млрд евро, преминали през
малкия й естонски клон между
2007 и 2015 г. Понеже липсва
общоевропейски орган за бор-
ба с прането на пари, Брюксел
разчита на националните регу-
латори да прилагат своите пра-
вила, но те не винаги си сътруд-
ничат пълноценно. “Прането
на пари, финансирането на те-
роризма и организираната
престъпност остават значител-

ни проблеми, които трябва да
бъдат решени на ниво ЕС”,
пише в документите, цитирани
от агенция Ройтерс. Поради
тази причина ЕК предлага
създаването на нов орган за
борба с прането на пари - Anti-
Money Laundering Authority-
AMLA (Агенция срещу пране-
то на парти), който ще се
превърне в “централен еле-
мент” на интегрирана система
за надзор.

Същевременно тя ще коор-

динира националните надзор-
ни органи и ще им помага да
повишат ефективността си при
прилагането на единния пра-
вилник и да осигурят еднород-
ни и висококачествени стан-
дарти за надзор, подходи и
методологии за оценка на рис-
ка. Правилата на органа ще
бъдат пряко обвързващи за
държавите-членки, за да не
могат престъпниците да се
възползват от различията меж-
ду националните регулатори.
В момента прехвърлянето на
виртуални активи е извън об-
хвата на правилата на ЕС за
финансови услуги.

Свен Гиголд, член на гер-

манската Зелена партия в Ев-
ропейския парламент, заяви, че
ЕК е съставила “силен пакет
срещу прането на пари”. Евро-
парламентът и държавите от ЕС
ще имат последната дума за
предложените правила. “С
единни стандарти и по-центра-
лизиран надзор, ЕК въвежда
важни подобрения, за да даде
възможност за последователни
действия срещу финансовите
престъпления”, изтъкна Гиголд.
Междувременно ЕС трябва да
предприеме правни действия
срещу държави от ЕС, които не
прилагат по съответния начин
правилата на агенцията срещу
прането на пари, смята той.

Руските либерали биха искали
Москва да преглътне оскърблението
от влизане на британския есминец
“Дифендър” в руските териториални
води в Черно море. Това заяви
външният министър Сергей Лавров в
реч пред Далекоизточния универси-
тет.

Според Лавров Западът се опитва
да повлияе на патриотичните чувства
на руснаците чрез някои либерали в
Русия. “Прочетох с голямо учудване
коментарите, когато британски вое-

ЕС предлага възмож-
ността за взаимно призна-
ване на сертификати за
КОВИД-ваксини с Русия,
информира посланикът
на ЕС в Русия Маркус
Едерер, цитиран от
ТАСС. Той добави, че ЕС
е поканил Москва да
обсъдят присъединяване-
то й към евросистемата
за сертификатите.

нен кораб нахлу в нашите територи-
ални води. Някои либерални критици
на властта започнаха да казват защо
трябваше да го изгонят, щеше ли да
мине покрай Крим и какво ли щеше се
случи? Отношенията ни и без това са
паднали на дъното, а вие ги погребва-
те още по-дълбоко. Тоест, преглътне-
те обидата, заплюйте волята на крим-
чаните, които първо избраха незави-
симостта, а след това обединението с
историческата си родина”, разшифро-
ва Лавров либералната логика.

Лавров гневен на руските либерали

В същото време Па-
риж смята, че страните от
ЕС не трябва да призна-
ват ваксините срещу КО-
ВИД-19, създадени в Ки-
тай и Русия, заяви висо-
копоставеният дипломат
Клеман Бон по телевизия
“Франс 2”.

Подходът на ЕС към
одобряването на ваксини
е от идеологическа и гео-

политическа гледна точка
и това е голяма грешка в
Брюксел. Това заяви ун-
гарският външен ми-
нистър Петер Сиярто в
интервю за в. “Известия”.
По повод отказа на ЕС да
признае руската ваксина
“Спутник V” и китайска-
та “Синофарм”, той отсе-
че: “От моя гледна точка
това е доста лицемерно”.

Брюксел предлага на Москва
КОВИД-сертификати
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1357 - ПОСТАВЕН Е ОСНОВНИЯТ КАМЪК

НА КАРЛОВИЯ МОСТ В ПРАГА. Императорът
на Свещената Римска им-
перия Карл IV започва
строежа на комплекса,
завършен в началото на ХV
в. Мостът свързва Стария
град и замъка Храдчани.
Дълъг е 516 м и е широк 10
м. По протежението му
има над 30 скулптури.
Най-новата, от 1928 г., е
на братята Кирил и Ме-
тодий (на снимката). Разположена е между бе-
локаменната св. Ана и тъмнокаменния св. Йоан
Кръстител.

1850 - В СОПОТ СЕ РАЖДА ИВАН ВАЗОВ,
НАРОДЕН ПОЕТ (УМИРА 1921 Г.). Патриарх на
българската литерату-
ра. Автор на първия
български роман “Под
игото” и на текстове,
дали българската мярка
за жанр и класичност
във всички литературни
жанрове. Незабравими
за поколенията оста-
ват цикълът “Епопея на забравените”, повести-
те “Немили-недраги” и “Чичовци”, разказът “Иде
ли?”, стихотворенията “Българският език”, “Към
свободата”, “Не се гаси туй, що не гасне” и мно-
го др. Приживе получава признанието на народа,
удостоил го с титлата “народен поет”.

1901 - РАЖДА СЕ БАРБАРА КАРТЛАНД, БРИ-
ТАНСКА ПИСАТЕЛКА (УМИРА 2000 Г.). Светов-
ноизвестна авторка на
любовни романи, драма-
тург, историк, лектор,
телевизионна и общест-
вена знаменитост. Създа-
ла над 550 романа, а спо-
ред други източници - над
700, преведени на повече
от 25 езика. През 1983 г.
влиза в Книгата на Гинес
като най-четената авторка в света. Произведе-
нията й са продадени в над 600 млн. екземпляра.
През 1991 г. е удостоена от кралица Елизабет II
с благородническа титла за приноса си в литера-
турата.

1922 - ДЖОНИ ВАЙСМЮЛЕР СТАВА ПЪРВИ-
ЯТ ЧОВЕК, ПРЕПЛУВАЛ 100 М ПОД ЕДНА МИ-
НУТА. Американецът печели
пет златни олимпийски меда-
ла (от игрите през 1924 и
1928 г.). За цялостната си ка-
риера подобрява 67 световни
рекорда. След като приключ-
ва състезателна дейност,
става актьор. Играе ролята
на Тарзан в 12 филма и става
по-известен, отколкото като
шампион и рекордьор. Него-
вият характерен вик се използва и до днес, като
е познат по целия свят.

1950 - ПРИЕТ Е МАНИФЕСТЪТ “РЪСЕЛ-АЙН-
ЩАЙН”. В канад-
ското селце Пъгу-
ош се събират све-
товноизвестни
учени от цял свят,
които полагат ос-
новите на международна пацифистка организа-
ция. Сред участниците са Бъртранд Ръсел, Ал-
берт Айнщайн, Фредерик Жолио-Кюри и др. Цел-
та на Пъгуошкото движение е чрез установяване
на периодични контакти между водещи учени от
двете противостоящи страни в периода на Сту-
дената война да смекчи противопоставянето и
да създаде сред тях дух на отговорност към чо-
вечеството като цяло. Организацията играе важ-
на роля по време на официални и неофициални
отношения между държавите от двете страни
на Желязната завеса.

Ако...

Свободни ли сте?
Павлета ДАВИДОВА

Пълно е с хора, кои-
то обясняват, че Бълга-
рия не заслужавала да е
на не знам си кое място
в не знам си коя класа-
ция. Когато “Репортери
без граници” пак ни за-
покитиха в дъното на
списъка по свобода на
медиите, някои журнали-
сти се впуснаха да обяс-
няват колко са свобод-

ни, как могат да кажат/
напишат каквото искат.

Наистина ли сте сво-
бодни, колеги? Наисти-
на ли не си налагате са-
моцензура, наистина ли
шефът ви не ви привик-
ва да ви посъветва да
премълчите нещо или
подчертано да “разоб-
личите” някого. И ни-
кога не сте чували “ама
ни трябват пари, че ще
ни затворят”? Пустите
пари превърнаха журна-
листиката в слугинисти-
ка. Все по-малко репор-
тери смеят да задават
въпроси (особено не-
удобни) на силните на
деня. Защото после мо-
гат да бъдат смачкани, а
това, оказа се, било мно-
го лесно през чисто ико-
номически и финансови
лостове.

ГЕРБ ни научиха -
пари има само за тия,
които слушат. Важи и за
медиите. Нали помните
милионите по медийни
програми, които минис-
терствата раздаваха само
за определени радиа и
телевизии? После се по-
явиха образователни,
превантивни и не знам
какви кампании. И пак
същите медии се облажи-
ха. Случайност? Дали
някоя критична към
властта медия получи и
една стотна от пачките,
раздавани от оня с чек-
меджето и хората му?
Или такива някак оцеля-
ваха, на ръба и за мига?

Спите ли спокойно
тия, дето взехте парите?
С чиста съвест ли се
наричате журналисти?
Или и вие се изкушихте

да сте “в тренда” и да
пиарствате, макар и не-
официално? Такъв им е
подходът на ГЕРБ - на-
стройвай едни срещу
други и плащай, за да си
купиш спокойствие.
Който слушка, получава.
Останалите - да се опра-
вят. Гладът отварял очи-
те. Е, на някои отвори
желание за слагачество и
подмазвачество. Но не е
виновен тоя, дето яде ба-
ницата, а оня, дето му я
дава. ГЕРБ подхвърляха
трохи от пищната си
трапеза на плебеите.
Купуваха си спокойст-
вие, слава и при нужда -
тишина. Днес не могат
да го правят. А ако
държим на себе си и на
професията си, няма да
допуснем да купуват
послушанието ни!

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Още от същото ли ни
предлагат от здравното
министерство с така на-
речения план за справя-
не с нова вълна от КО-
ВИД-19 наесен? По-ро-
зова ли ще стане карти-
ната с шарените зони,
които ще делят страната,

когато вирусът навлезе с
бясна сила до няколко
седмици? Успя ли д-р
Стойчо Кацаров да ни
убеди вчера, че няма да
се стигне до истинска
криза, защото вече минах-
ме през най-страшното и
би трябвало да знаем как
да посрещнем лошото на
база на опита си?

Като че друго очак-
вахме да чуем, освен за
провалената ваксинаци-
онна кампания, ниския
брой на ваксинирани
учители, бъдещи забрани
и детски градини за деца
на имунизирани родите-
ли и с ваксиниран персо-
нал.

Щеше да е доста по-
различно, ако ваксинаци-

ята вървеше - тогава ня-
маше да има нужда от
планове.

Ако доверието във
всяка власт не беше сри-
нато, сега нямаше да са
необходими кампании и
агитации на различни
съсловия.

Ако се вършеше по-
вече, отколкото се гово-
реше, нямаше да се впря-
га цялата администрация
да пише програми и да
плаши гаргите.

Ако чиновниците
мислеха повече, вместо
да обикалят телевизион-
ни студия, щяхме да сме
забравили значението на
думата “локдаун”.

Вместо това година и
половина след настъпва-

нето на вируса у нас, в
навечерието на третата
вълна ни се представя
първия план за действие.
Министърът добре
трябва да знае, че доку-
ментите остават просто
думи на лист, докато
някой не започне да ги
спазва и да контролира
спазването им. Той също
така трябва да е наясно,
че много от заповедите
му и сега не се спазват и
облекчаването на някои
от мерките върви много
след реалното им отсъ-
ствие. В хартийките вече
никой не вярва. Защо ли
тогава никой не разчита
новият план да помогне?
Кризата иде, дръжте се
сами.

Деси ВЕЛЕВА



ПЕТЪК

9 ЮЛИ

2021

7

РАДОСТИНА ИЛИЕВА:

С талант, креативно мислене, труд и постоянство
се постигат чудесни резултати, убедена е дизайнерката На стр. 8

Интервю на Альона НЕЙКОВА

РАДОСТИНА ИЛИЕВА
е дизайнерка на сватбени
тоалети, която демонстри-
ра впечатляващи умения да
комбинира най-важните
ценности в булчинския стил.
Сред тях е уважение към
традицията и класическата
линия, намиране на ясните
кодове на женствеността,
нежността и романтика-
та, а също така използване
на свежите знаци на модер-
ността и емоционалния дух
на времето. В създадените
от нея облекла се забелязва
неподправен стремеж към
изчистения силует, в който
ясно проличава и внимание-
то към малките, но същест-
вени детайли.

 Имайки предвид, че майка ви
- Галя Долапчиева - е известна
българска дизайнерка, може ли да
се каже, че от нея наследихте афи-
нитета към модата? Има ли меж-
ду вас конкуренция и на какво се
учите една от друга, Радостина?

- Майка ми е професионалист,
перфекционист и е най-добрият ми
учител! Страстта ми към модата е
именно наследство от нея. Още в
ранна детска възраст правех скици,
кроих и изкарвах часове в цеха й.
Мисля, че сме много силен тандем и
се допълваме прекрасно.

 Наскоро представихте нова-
та си модна колекция Serenity.
Какво лично на вас ви носи спокой-
ствие?

- Това, което ми носи спокойст-
вие и удовлетворение, е работата ми.
Обичам да творя. Когато получа
вдъхновение, влагам цялата си енер-
гия. Но това не ме изтощава, а, на-
против, зарежда ме и прави дните ми
красиви и изпълнени с емоции.
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С проф. Любомир Стойков и телевизионната
водеща, актриса и певица Марина Кискинова,
облечена в тоалет на дизайнерката

СНИМКА КИРИЛ АЛЕКСАНДРОВ/АКАДЕМИЯ ЗА МОДА

Препоръчва да се избират само
тоалети, които ни носят удоволствие

 Кои са най-големите
трудности, с които се
сблъскахте в професиона-
лен план по време на пан-
демията? Може ли подоб-
ни времена да вдъхновяват
за творчество или, напро-
тив, действат обезкура-
жаващо?

- Осъзнавайки ситуаци-
ята, най-трудното за мен
беше да вдъхвам кураж и
спокойствие на екипа ни.
Бях сигурна, че ще преми-
нем през този труден пери-
од с възможно най-малко
последствия. Така и се слу-
чи. Благодарна съм на хо-
рата за доверието и отдаде-
ността. Създадохме колек-
цията Serenity именно в
този период. Бях спокойна
и имах време да се обърна
към красотата на заобика-
лящия ни свят, да получа
вдъхновение и почерпя
енергия.

 Какви са наблюдени-
ята ви - повлия ли коро-
навирусът на търсенето
на булчински тоалети
или на детайлите от
сватбените облекла?
Предлагате ли и “праз-
нични” маски като аксе-
соар към дрехите за це-
ремонията? Кои са най-
актуалните тенденции в
този сегмент?

- КОВИД-19 имаше вли-
яние в предходната година.
Това, което ще остане като
задължителен моден аксе-
соар, е маската. Предлага-
ме такива, като ги съобра-
зяваме изцяло с булчинска-
та рокля за една перфектна
цялостна визия. 2021 годи-
на е изпълнена с любов и
желание за сливане в едно.
Обстановката, в която се
намирахме, ни стимулира,
възбуди енергията ни и
сътворихме изящни тоале-
ти за най-красивите съби-
тия.

 А наблюдавахте ли
как бяха облечени абитури-
ентите през 2021 година?
Продължават ли залита-

СНИМКА ДИЛЯН МАРКОВ

нията на младите към кре-
щящите и безвкусните
дрехи или все пак има по-
зитивни тенденции в това
отношение?

- Абитуриентите тази
година заложиха на стилна
и класна визия. Вслушваха
се изцяло в съветите и
предложенията ни. Обля-
кохме младите дами както с
нежна феерия, така и с теж-
ка класическа, но пречупе-
на с модерни елементи, еле-
гантност.

 Колко време ви от-
нема създаването на офи-
циалните и сватбените
рокли? При сътворяване-
то им предпочитате да
следвате актуални тен-
денции или залагате на
собствени виждания за

подхождам с разбиране и се
сливам с тяхната емоция.
Зареждащо е!

 Къде или как откри-
вате вдъхновението за ра-
ботата си?

- Не го търся. То просто
ме връхлита. Намирам
вдъхновение във всичко,
което ме заобикаля. Пъту-
вайки и запознавайки се с
различни култури или про-
сто вървейки, забелязвам
някакъв детайл. Може да е
нещо дори грозно и невз-
рачно, но ме вдъхновява да
го поставя в красива среда
и да го превърна в прелест-
но.

 Професор Любомир
Стойков ви нарече “ярък
представител на новата
генерация български модни

Какви съвети бихте им
дали?

- Аутфитите на полити-
ците и известните личности
носят послание. Те трябва
да са наясно какви емоции
ще провокират у аудитори-
ята. Моят съвет е да се съо-
бразяват основно с това, а
също с протокола и етике-
та, разбира се.

 Някои хора се сещат
за красиви тоалети само
по специални случаи, а във
всекидневието залагат на
удобството. Заради пан-
демията през изминалата
година дрехите ни по-ряд-
ко бяха официални. Може
ли обаче стилните рокли,
ризи или панталони да се
превърнат в необходи-
мост, за да се чувстваме
добре и по време на се-
гашната КОВИД криза?

- Да, желанието за офи-
циален тоалет се засили. Да-
мите изпитват все по-голя-
ма нужда да се внесе красо-
та, стил и емоция във все-
кидневието, което според
мен е продиктувано от при-
теснението и затворения на-
чин на живот през измина-
лата година.

 Кое е по-добре - специ-
ално да се ушие уникален
тоалет за някое събитие
или да се заложи на вече
готов модел, защото може

направо да се пробва и да се
прецени дали съответства
на всички очаквания и изиск-
вания на човека, който ще
го носи?

- Тоалетът трябва да от-
говаря на вътрешното усеща-
не и да бъде изработен по
индивидуални мерки за една
перфектна визия.

 Кой е най-куриозният
случай във вашата практи-
ка, който ви е изненадал с
необичайни изисквания или
срокове за изработка?

- Ситуациите са много,
но се старая да реагирам и
да удовлетворя желанията
на всеки клиент, в случай,
че искането не е в разрез с
общоприетите норми, раз-
бира се.

 Какви препоръки бих-
те дали, за да съберем в
гардероба си най-модерни-
те, но и най-необходимите
дрехи?

- Препоръчвам да се изби-
рат само облекла, които ни
носят удоволствие и са при-
ложими. Ако даден тоалет ни
призове, изпитваме неконтро-
лируема нужда да го прите-
жаваме, но трябва да помис-
лим и за приложението му.
Практично е да се подбират
сетове. По този начин ще раз-
полагаме с няколко модни
аутфита, които биха могли да
се съчетават помежду си.

стил и класа?
- Създаването на една

колекция отнема месеци.
Това е любимият ми пери-
од. Основно следвам собст-
веното си усещане за кра-
сиво, но, разбира се, следя
и модните тенденции.
Срокът за изработка на
една булчинска или офици-
ална рокля е около три ме-
сеца и се радвам, че клиен-
тите ни се съобразяват с
него и организират събити-
ето си и всеки детайл свое-
временно.

 Кои са най-капризни-
те клиентки - абитури-
ентките, булките или
може би майките им?

- Често се случва, идвай-
ки при мен, човекът да за-
яви, че е много капризен, но
накрая да остане изненадан
колко лесно е стигнал до
избора си на тоалет. Хора-
та не са капризни, а емоци-
онално ангажирани. Това са
едни от най-специалните
моменти в живота им. А аз

творци”. Как реагирате
на подобни констатации?
Какво ви коства вашата
отдаденост на дизайна?

- Благодарна съм на
професор Любомир Стой-
ков за тази висока оценка и
се отнасям с респект и от-
говорност към неговото
мнение. Отдадеността ми
на дизайна ми коства вре-
ме, много труд и вложени
емоции, но е нищо в срав-
нение с това, което ми дава,
а именно признателност и
удовлетвореност.

 Има ли за вас значе-
ние дали тоалетите ви се
харесват на известни
дами или на обикновени
жени и момичета? По-
претенциозни ли са звез-
дите от останалите
хора?

- За мен е удоволствие
да работя с всеки клиент.
Известните дами не са по-
претенциозни. Напротив,
доверяват ми се бързо и
работата ми с тях е много
приятна и увлекателна.

 Когато сътворявате
облекла, замисляте ли се
дали вие самата бихте ги
носили с удоволствие или
се ръководите от нещо
друго?

- Предимно се съобра-
зявам със собственото си
усещане за красиво.

 Може ли млад дизай-
нер като вас да се
издържа от мода в Бълга-
рия? Хрумвало ли ви е да
живеете и да работите в
чужбина?

- Категорична съм: има
възможност за развитие в
България. С талант, креа-
тивно мислене, труд и по-
стоянство се постигат чу-
десни резултати.

 Как ще коментирате
стила на политиците и
публичните личности в
България? Допада ли ви как
се обличат и изглеждат?

Облеклото е...Облеклото е...Облеклото е...Облеклото е...Облеклото е...
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АНЖЕЛ ВАГЕНЩАЙН

Съзнавам цялата литературна неукост на
текста, но в него може би се крие нещо,
което загубихме из дългия си и стръмен
път, белязан с героизъм, саможертва,
грешки и грехове. А и думите вече не
означават същото, което са означавали
някога, нито вчерашните ни трепети са
същите като днешните.
Когато ги писах, ми оставаха няколко
крачки до бесилото. Червената армия
изпревари екзекуторите и аз случайно съм
още жив. Моите ръкописи при един обиск
бяха конфискувани, а след Девети опитах
по памет да възстановя нещо от оригинала.
Ето го сега, един от тях, случайно открит
след 75 години сред купищата архиви на
Сливенския затвор!
Съзнателно оставих в текста чуждоезичните
граматически грешки - толкова знаехме
тогава и надявам се, че Пушкин и Хайне
ще ни простят!

1.

Над Европа е нощ... Тихо... Тихо...
Мъртва тишина цари над Кастилия.
Бретан потопен е в сън, без стон, без звън
на пробудни камбани. В кървави рани
                          Варшава спи...
Над Амстердам и Буда черен мрак лежи.
Тържествува Рим
        с конфети и спагети,
но Акрополът е в дим...
И смърт, и глад простират пипала
над морната Европа.
               Тихо! Европа спи!
А с поглед взрян в тъмнината
                 Москва тревожно бди!

2.

В златна Украйна зреят житата
и в тихото утро тупкат сърцата
на сталинци - трактори.
Заводи димят, шумят комбайни
и над Украйна,
    над ширната й степ безкрайна
е мир.
Над еС-еС-еС-еР е мир - Но...
ТАСС опровергава. Предупреждение на ТАСС!
И над Красная площадь издига глас
маршал Советского Союза Тимошенко:
     “Другари, пазете барута си сух!”

3.

Европа е ранена,
          Европа е сразена,
              морната й гръд тежко диша.
Европа чака!
Мълния разсича мрака на тъмното небе.
Иде буря!
В безкрайна злоба реве океанът
              и залива крайбрежните дюни.
Юни!
    Юни!
        Злокобен двайсет и втори ден на юни!
Над съветската страна,
                над заводите на мирен труд
легна призракът
               на страшната война!
Юни... Юни...
             Напира черната стихия!
И над димящата гръд
                    на Русия
легна сянката
             на кървава “Виктория”.
Падат Минск...
         Одеса...
              Евпатория...
Хитлер празнува с победни ордени и вино,
Берлин ликува: армията на смъртта
                   ще вземе Ленинград!
“Стой, стой, гад! Бери винтовку, брат!
                        И ни шагу назад!
“Как один пойдем за власть советов!”
И город Ленина не сдадим в борьбе за это!
Стой! Стой! Вставай на смертный бой!
И тракторите вече са танкове,
                Работниците са бойци...
.....
О, и Европа пое борбата трудна!
         Европа не спи, Европа е вече будна!
Над Арк дьо ла триомф е есен,
                липите ронят сетни листи.
Гърмеж!.. И пак е тиха есен -
          в Париж разстрелват комунисти.
В Испания е глад,
            дете захвърлен кокал смучи -
Но фалангата - парад след парад:
           “Ке вива Франко! Вива Дуче!”
А край Ескориал
           слепец окъсан, побелял
пее за непреклонна Сарагоса -
           Ах, бандера роса, бандера роса!
Испания помни!
Париж, Брюксел и Варшава
                        не забравят!

„А бяхме млади, толкоз млади...”

               (Н. Вапцаров)

Европа 4.

Европа е на щрек:
              Москва ще падне!
Москва? Никогда, ни-

     ког-
                           да!
Танк до танка, ред до ред -
                         Напред!
За Родину, за Сталина!
             Червени войници - ред до ред,
в железни редици -
              танк до танк. Напред!
Вставай, страна огромная!
                 Вставай, на смертный бой!
Deutschland ueber alles?
                   Никогда! Никогда!
Щик до щика, братя,
                 за борба родени!
Москва не падна!
             Москва не пада на колене!

5.

Берлин сияе -
     и пак фанфари, и още вино,
              и кръстове със дъбови листа.
И Хитлер пак ликува,
               и Хитлер пак празнува -
Армията на Смъртта е пред Сталинград!
Стой, ни крачка назад!
Гърди в гърди опират брони
                     стоманени колони -
ред до ред и ред до ред -
             защитници безчет!
Помни: зад тебе е Русия, пред тебе Волга!
             Ах, Волга, Волга, мать родная!
Помнете Царицин, другари,
                  помнете
как революцията ги помете!
Беше ужас,
         беше смърт,
                   беше глад,
Царицин остана наш!
Наш ще бъде Сталинград!
И пак щик до щика
              и гръд до гръд...
Морна тече Волга
              край димящи руини,
и трупове купчини,
               и трупове купчини.
И без фанфари и патетика -
                  малко аритметика:
Смърт плюс смърт,
              и смърт по смърт
правят безсмъртие!
Красная армия, марш, марш вперьод!
Победата свенливо пониква
                    като житно зрънце -
“И на наща улица ще грейне слънце!
Но още кръв ще се пролее,
и още пот, където Маши, Даши и мамаши
леят уморени, бледи,
                  стомана. И победи.

6.

“Deutschland, Deutschland,
                wo bist du, Deutschland?!”
Берлин мълчи.
“Рим, Берлин и Токио - верни във борбата...”
Помниш ли я песничката? Лесничката?
Сицилия падна,
            оста се счупи,
                    катурна се колата
на “верните в борбата!”
В Калабрия димят руини -
              дайте Дуче, смърт на Мусолини!
Берлин мълчи! Wo bist du Deutschland?
Европа кипи, кипи!
           За сетен бой зове Нормандия.
Шумадия, наша дика
             - пуна шума болшевика!
Живео Тито, наша дана
             - пуна шума партизана!
Земята на Ботев и Левски
                 отново е робска земя,
Балканът хайдушката песен
                  отново размирно запя!

Дайош Варшава, дай Берлин!
Берлин? Берлин гори, обвит във дим.
Кьолн, Хамбург, Мюнхен, Дюселдорф
              простират руини към небето.
Къде е Дрезден, питаш?
                 Къде е Германията
                        на оня с манията
за световно господство?
Излишен въпрос. И отговорът е по фасулски

прост:
Берлин е в бомбен огън, братче,
              вдигнал е температура, значи.
И тухлени си храчки храчи!

7.

Иде буря! Иде буря! Трещят облаци черни
и над полята безмерни
              се носи лъх на последна борба.
Европа гневно диша,
Европа е на крак!
Изток подава десница на Запад,
              Север прегръща съюзника Юг
И гордо възправена робска Европа
          към Берлин насочва чиличен юмрук!

(Затвора Сливен, август 1944 г.
Килията на осъдените на смърт)
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Изкуствен интелект
замества депутатите?
Жители на Китай, САЩ и девет европейски
държави се включиха в изследване за
доверието към народните представители

В Центъра за изучаване на управ-
ленските реформи към Мадридския
университет бе направено проучване
за нагласите на хората спрямо избори-
те. Фокусът на вниманието на изследо-
вателския екип бе насочен най-вече към
доверието, което имат хората към де-
путатите. А въпросът дали смятат, че
народните представители биха могли
да бъдат сменени с изкуствен интелект,
се превърна в своеобразна кулминация
на мащабната анкета.

Близо 2800 жители на девет евро-
пейски страни, а също така на САЩ
и Китай, се включиха в изследването,
чиито резултати, цитирани от CNBC,
надхвърлиха и най-смелите очаквания.
Оказа се, че китайците най-много от
всички се доверяват на компютрите:
75% от респондентите в Поднебесна-
та империя не виждат нищо лошо в
парламента им да присъства изкуст-
вен интелект. В САЩ обаче, напро-
тив, 60 на сто от запитаните не под-
крепят тази идея, както, впрочем, и
повечето участници в изследването от

Великобритания, Германия и Нидер-
ландия. От друга страна, жители на
Естония, Испания и Италия смятат,
че машината е по-добра от човека,
когато става дума за парламентарна
работа. Като цяло, с минимален пре-
вес, в Европа побеждават привърже-
ниците на модерните технологии:
51% от хората в държави на ЕС се
изказаха в подкрепа на изкуствения
интелект.

Необходимо е обаче да се уточни,
че все още не съществуват роботи-
депутати, готови да бъдат използвани
в името на народното благо. Вероят-
но, машините биха могли да бъдат
обучени да правят онова, което
вършат парламентарните представи-
тели. Но повечето експерти в сферата
на науката и технологиите са убеде-
ни, че в това няма голям смисъл.

Специалистите в областта на из-
куствения интелект уточняват, че лип-
сват каквито и да било фундаментал-
ни спънки в създаването на специа-
лен софтуер, който да даде възмож-

ност на машината да участва в деба-
ти, да отговаря на запитвания от стра-
на на избиратели, да поставя важни
въпроси от парламентарната трибу-
на. Всичко това, разбира се, може да
бъде заложено в системата. Но ето
откъде идва основният проблем. Дори
и хипотетично да се предположи, че е
налице готова когнитивна архитекту-
ра, която може да се настрои, за да
пише закони, подобен процес за така-
ва система би струвал на данъкоплат-
ците много повече, отколкото да се
избере човек, да му се плаща заплата,
а той да изпълнява общоприетите
задължения на народен представител.

В България изследвания от този
род не са правени, а и надали скоро
на някого ще му хрумне нещо подоб-
но. И основната причина не е само
във факта, че бедната ни държава не
може да си го позволи. Наблюдавайки
качеството на парламентаризма у нас,
допускате ли самите народни предста-
вители да гласуват срещу себе си,
тоест да признаят, че може да бъдат
заместени от изкуствен интелект?

Схващанията, че машината е идеа-
лен депутат, защото няма как да се
подкупи и теоретично ще работи де-
нонощно, без да спи или да прекъсва,
за да хапне някое депутатско кюфте,
по-скоро са от сферата на фантазии-
те. Още повече, че и хакерите винаги
ще се опитват да проникнат в систе-
мата. Но най-важното е, че на изкуст-
вения интелект му липсват качества
като състрадание, филантропия, алт-
руизъм, благосклонност... А на хора-
та все пак е свойствено винаги и във
всичко да търсят съчувствие и човеч-
ност - дори у седналите на парламен-
тарни банки.

Материала подготви
Альона НЕЙКОВА

СНИМКА GAZETA.RU
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‰‡ ÒÂ ‰Ó‚ÂËÏ Ì‡ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ, ÍÓÈÚÓ ‰‡ ÌË ÒÎÂ‰‚‡ Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â ‚ ÒÎ˙Ì˜Â‚ËÚÂ ‰ÌË
- ≈ÌÁË-ÃËÎ.

œÓ‰ÛÍÚ˙Ú Enzy-Mill Ò˙‰˙Ê‡ Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, ÔÓ‰-
·‡ÌË ÓÚ ÌÂÊË‚ÓÚËÌÒÍË ËÁÚÓ˜ÌËˆË - Amylase; Lipase; Protease 4.5; Protease
3.0; Alpha-galactosidase; Lactase; Cellulase; Bromelain. “Â ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡Ú ÛÒ‚Óˇ‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÌÛÚËÂÌÚË, Í‡ÚÓ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, Ï‡ÁÌËÌË, ÔÓÚÂ-
ËÌË, ‚ËÚ‡ÏËÌË Ë ÏËÌÂ‡ÎË. “‡·ÎÂÚÍËÚÂ Ò‡ ÛÒÚÓÈ˜Ë‚Ë Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯Ì‡Ú‡ ÍËÒÂÎËÌ-
ÌÓÒÚ, ËÏ‡Ú ¯ËÓÍ ÒÔÂÍÚ˙ Ì‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ë Ò‡ ÎÂÒÌË Á‡ ÔËÂÏ.

¿ÍÓ Â‰ÌÓ ÚˇÎÓ ËÏ‡ ÂÌÁËÏË ‚ ËÁÓ·ËÎËÂ, ÚÓ Â ËÁÔ˙ÎÌÂÌÓ Ò ÊËÁÌÂÌ‡ ÂÌÂ„Ëˇ.
«‡ÚÓ‚‡, ‡ÍÓ ÒÂ ˘‡‰ˇÚ ÚÂÎÂÒÌËÚÂ ÂÌÁËÏË, ˘Â ËÏ‡ÚÂ ÔÓ‚Â˜Â ÂÌÂ„Ëˇ Ë ÚˇÎÓÚÓ
‚Ë ˘Â ·˙‰Â ÔÓ-Á‰‡‚Ó. »Ï‡ ÚË ÓÒÌÓ‚ÌË Ì‡˜ËÌ‡ Á‡ Á‡Ô‡Á‚‡ÌÂ Ë ÔÓÔ˙Î‚‡ÌÂ Ì‡
ÌË‚ÓÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏËÚÂ: ˜ÂÁ ˇ‰ÂÌÂ Ì‡ ÒÛÓ‚‡ ı‡Ì‡, ˜ÂÁ Ô‡‚ËÎÌÓ Ò˙˜ÂÚ‡‚‡ÌÂ
Ì‡ ÔÓ‰ÛÍÚËÚÂ ÔÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Ë Í‡˜ÂÒÚ‚Ó Ë ˜ÂÁ ÔËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ÂÌÁËÏÌË ‰Ó·‡‚ÍË.

Enzy-Mill Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ ÔË ÒÚÓÏ‡¯ÌË ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌËˇ - ÔÓ‰Û-
‚‡ÌÂ, „‡ÁÓ‚Â, ÍÓÂÏÌË ÒÔ‡ÁÏË, ÚÂÊÂÒÚ. ¬ÒÂÍË Â‰ËÌ ÓÚ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË ÓÚ„Ó‚‡ˇ Á‡
‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÂÌ ‚Ë‰ ı‡ÌËÚÂÎÌÓ ‚Â˘ÂÒÚ‚Ó, Í‡ÚÓ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡ ÔÓÏ‡„‡
Á‡ Ó·‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÎËÔ‡Á‡Ú‡ Á‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ Ï‡ÁÌËÌË, ‰‚‡Ú‡ ‚Ë‰‡
ÔÓÚÂ‡Á‡ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Á‡ Ó·‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÚÂËÌË ‚ ‡ÁÎË˜Ì‡
ÍËÒÂÎËÌÌ‡ ÒÂ‰‡ (ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Í‡ÍÚÓ ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú‡Í‡ Ë ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ
˜Â‚‡), ‡ÎÙ‡-„‡Î‡ÍÚÓÁË‰‡Á‡ Á‡ ‚Â·‡ÒÍÓÁ‡ Ë ‡ıËÓÁ‡ (‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÍÓËÚÓ ÒÂ
ÒÂ˘‡Ú ‚ ·Ó·Ó‚ËÚÂ ‡ÒÚÂÌËˇ), Î‡ÍÚ‡Á‡ - Á‡ ÏÎÂ˜ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ˆÂÎÛÎ‡Á‡ - Ó·-
‡·ÓÚ‚‡ ˆÂÎÛÎÓÁ‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ≈ÌÁËÏËÚÂ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò‡ Ì‡·‡‚ÂÌË ÓÚ ¿ÏÂË-
Í‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÂÌÁËÏÌ‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ- ÛÚ‚˙‰ÂÌ ÎË‰Â ‚ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÂÌ-
ÁËÏË, Ú˙È Í‡ÚÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ù‡Ï‡ÍÓÔÂˇ Â Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡È-ÔÂˆËÁÌËÚÂ Ë Â„Û-
ÎË‡ÌËÚÂ ‚ ˆÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. œËÂÏ˙Ú Ì‡ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ ÔÂ‰Ë ËÎË ÔÓ
‚ÂÏÂ Ì‡ ı‡ÌÂÌÂ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÛÎÂÒÌˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Ë ¬Ë „‡‡ÌÚË‡ Ì‡ÎË-
˜ËÂÚÓ Ì‡ ÌÛÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, Á‡ ‰‡ ÛÒ‚ÓËÚÂ ı‡ÌËÚÂÎÌËÚÂ ‚Â-
˘ÂÒÚ‚‡ ÓÚ ı‡Ì‡Ú‡.

Enzy-Mill ÌÂ Ò˙‰˙Ê‡ ÊË‚ÓÚËÌÒÍË ÔÓ‰ÛÍÚË, Óˆ‚ÂÚËÚÂÎË Ë ÍÓÌÒÂ‚‡ÌÚË.
ÃÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÓÚ ‚Â„ÂÚ‡Ë‡ÌˆË Ë ÔÓÒÚÂ˘Ë.

≈ÌÁË-ÃËÎ ÌÂ ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÒÚ‡ÌË˜ÌË ÂÙÂÍÚË ‚ Ó·ÓÁÌ‡˜ÂÌËÚÂ ‰ÓÁË, ÍÓÂÚÓ „Ó
Ô‡‚Ë ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ‰˙Î„ÓÚ‡ÂÌ ÔËÂÏ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚‡¯ËˇÚ ‚ÂÂÌ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ ÔË ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÔÓ·ÎÂÏË Ò ı‡ÌÓÒÏË-
Î‡ÌÂÚÓ.

ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ≈ÌÁË-ÃËÎ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc

ƒ¿ œŒ ¿Õ»Ã —“ŒÃ¿’¿ —» Õ¿ Àfl“ÕŒ Ÿ¿—“»≈!
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Победата
тръгва от
село Победа
„Искаме си нашата България”,
заявиха добруджанци
на среща с кандидатите
за народни представители от
„БСП за България” в 8 МИР - Добрич

СНИМКИ АВТОРКАТА

С обща снимка на победата завърши срещата
на водача на листата Димитър Данчев
и кандидатите за народни представители
от “БСП за България” в добруджанското село Победа

Ина МИХАЙЛОВА

Мая Димитрова обяснява, че машинното
гласуване не е страшно. Десетки добричлии
гласуваха пробно в последните дни

Намиращото се само на един
дъх от областния град Добрич
добруджанско село Победа ни
посреща с навъсено небе. Ще
завали всеки момент. И докато
на пръв поглед площадът е пуст,
изведнъж започват да прииждат
хора от всички страни. Бързат за
срещата с кандидатите за народ-
ни представители от листата на
“БСП за България” в 8 МИР -
Добрич. “Идваме да видим вода-
ча Димитър Данчев, да го чуем.
Искаме отново да чуем и нашето
момиче Мая Димитрова”, с тези
думи салонът се напълва за ми-
нути. Всички разлистват в.
ДУМА и се радват, че някой се
е сетил за тях. “Тук сме накрая
на държавата, рядко идват при
нас”, казва с тих глас възрастна
жена с черна забрадка.

“Януари ми направиха пен-
сията 300 лева и сега няма да
взема 5 процента увеличение.
Затова идвам на тази среща,
това искам да питам. Работила
съм в обувния завод 19 години
и половина - първа, втора и
нощна смяна. Все норма гонех,
а сега... Ще гласувам, ако опра-
вят пенсиите. Сачева (б.а. - Де-
ница Сачева, бившата ми-
нистърка на труда и социалната
политика) е от Добрич, ако я
хвана...”, пали Руска Димитро-
ва. Покрай нея и други жени
надигат глас. Малките пенсии са
болката им.

Жътвена кампания е вече, а
и Европейското първенство по
футбол “притиска” най-вече
мъжете, но всички са в салона и
посрещат с ръкопляскания кан-
дидатите. Повечето от тях са
млади хора, специалисти в раз-
лични области.

“Пълната зала е знак за из-
борна победа” - тези думи, из-
речени от водача на листата
Димитър Данчев, са прекъснати
от силни ръкопляскания. “По-
бедата ще донесе онази промя-
на, която очакваме. Онази про-
мяна, която ще промени това
състояние на дълбоки неравен-
ства, бедност и разделение. Този
модел на корупция може да бъде
разрушен само с вашата подкре-
па. Повече от всичко искаме
записаното в програмата на

Руска Димитрова от село Победа се гневи
на малката си пенсия, но с усмивка взе вестник ДУМА
от кандидата за народен представител Зоя Хлебарова

БСП да се случи. България може
да бъде различна, хората могат
да живеят по-добре.” С тези
думи 42-годишният Димитър
Данчев грабва вниманието на
възрастните, които одобрител-
но клатят глава.

Със следващите изречения
Данчев описва какво предлага
“БСП за България” - преизчисля-
ване на пенсиите, социални при-
добивки за младите, достъпно
здравеопазване без доплащане,
образование, развитие на иконо-
миката. Под одобрителните по-
гледи водачът на листата говори
и за милионите, раздавани без-
принципно и еднолично, за ко-
рупцията и разхищението, за
ликвидираните предприятия и
за безхаберието в държавата. В
залата се надига одобрително
шушукане. А когато Данчев за-
явява категорично, че БСП няма
да участва в следващо управле-
ние на безпринципна основа,
хората отново клатят глави.
“Много пъти са ни лъгали раз-
лични месии, не вярваме на голи
обещания”, обобщава възрас-
тен мъж.

“БСП предлага преизчисля-
ване на всички пенсии, защото
възрастните хора по този начин
ще получат по-достойно възна-
граждение за положения труд
през годините”, уверява Данчев.
Законът за възрастните хора е
приоритет, припомня той. “За
младите предлагаме сериозна
подкрепа, за да останат в Бълга-

рия и да имат работа. Предлага-
ме повече пари за първо, второ
и трето дете - съответно 500,
1000 и 1500 лева, за всяка май-
ка студентка - еднократна по-
мощ от 6500 лева, предлагаме и
семейно подоходно облагане”,
обобщава Данчев основните
акценти в предизборната про-
грама на “БСП за България”.

“Няма как да има здравеопаз-
ване, образование и социална
политика, ако няма работеща
икономика. Предлагаме всеоб-
хватни мерки, но и политика,
насочена към регионите. И спе-
циален фонд за развитие и на

Североизточна България”,
допълва Димитър Данчев.

...Свъсеното небе най-сетне
се отваря. Първите капки дъжд
насочват погледите към прозор-
ците. Разсейването отнема миг -
дъждът не е силен и отминава за
минути. Въздишка на облекче-
ние в залата. Добруджанци са
свързани със земята, а земеде-
лието е неблагодарна работа,
напълно зависима от времето и
неговите прищевки. “Само гра-
душка да няма, че ще е лошо...”,
изказва всеобщото притеснение
жена от първите редове.

“Проблемите на село Побе-
да са и мои проблеми. За да
реализираме програмата на
БСП, трябва да влезем в управ-
лението, а това зависи от всич-
ки нас”, заяви втората в листата
на “БСП за България” Мая Ди-
митрова. “Знам какви са болки-
те на повечето от вас - преиз-
числяването на пенсиите. Тук
има хора с еднакъв трудов стаж,
с еднакви професии, но пенсио-
нирали се по различно време. В
45-ото Народно събрание БСП
отново внесе закона за преиз-
числяване на пенсиите”, при-
помни Димитрова, която бе из-
брана за депутат на 4 април.
“Необходима ни е икономика-
та, но възрастните и младите са
най-уязвимите групи и насочва-
ме внимание към тях. Най-важ-
ното е да си говорим, да чуем
вашите проблеми”, призова Ди-
митрова.

“Изборната секция в село
Победа е над 300 души и ще
гласувате машинно. Не се при-
теснявайте, направете го. Не е
страшно, машинното гласуване е
като да си вземеш пенсията от
банкомат”, успокои по-възраст-
ните Димитрова. Още с присти-
гането си в селото тя извади таб-
лета и показа как се гласува.
Последната седмица усилията на
“БСП за България” в областта са
насочени към обясняване на ма-
шинното гласуване. “Този път
трябва да преборим манипули-
рания, купения вот. Надявам се,
че сега няма да има масово купу-
ване на гласове, както беше на
предишните избори”, заяви Мая
Димитрова. И изрази надежда:
“На 4 април бяхме втора поли-
тическа сила. Сигурна съм, че ще
имаме много по-добър резултат.”

“Работила съм в заводи в
Добрич. Имам мечтата в града
отново да има заводи. В обувния
завод по време на социализма
работеха 3000 души, в друг -
1600, в трети - 1300, в “Метал
Маяк” - 8000... Имаше предпри-
ятия от текстилната индустрия -
“Жакард”, “Добруджански текс-
тил”, от хранително-вкусовата...
И още, и още... Всичко това го
няма. От всеки от нас зависи да
се преборим с разрухата”, заяви
емоционално кандидатът за на-
роден представител Зоя Хлеба-
рова. Думите й предизвикаха
въздишки и сълзи в очите на
повечето хора. “Едни хубостни-
ци за 30 години само разрушава-
ха, унищожаваха и съсипваха.
Няма кой да ни спаси. Пак сме
ние. Добрич има потенциал за
най-малко двама депутати от
“БСП за България”, отбеляза
Хлебарова, а думите й бяха по-
срещнати с ръкопляскания.

“Емоцията от срещата в село
Победа е голяма”, отбеляза во-
дачката на местните социалисти
д-р Даниела Йорданова. И по-
стави един от важните пробле-
ми на хората - пътят Добрич-
Победа. “Селото е близко до
града, тук живеят млади хора,
които пътуват до областния
център, където работят. Пътят
трябва да бъде направен, а не
просто ремонтиран”, каза тя.
Водачът на листата Димитър
Данчев пое ангажимент пътната
отсечка Добрич-Победа-Мето-
диево да бъде заложена в бюд-
жета за следващата година.
“Каква е позицията на БСП за
еврото”, попита още д-р Йорда-
нова. Данчев отговори, че БСП
е подкрепила влизането на
България в еврозоната, но вина-
ги е настоявала и ще настоява
това да стане с адекватни запла-
ти и пенсии за хората.

“Всичко разрушиха! И Иван
Костов защо не е в затвора?”,
провикна се жена от залата.
“Искаме си нашата България”,
заяви категорично друга. Ръко-
плясканията и одобрителните
възгласи показаха надеждите и
очакванията на местните хора.
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Десантът на ДУМА в Разградска област бе планиран като
поредица от срещи с участието на водача на листата на “БСП за
България” в 18 МИР Елка Неделчева и кандидатите за народни
представители на левицата. Работата във вестник, както и жи-
вотът, са динамични и не всичко става така, както планираме. В
Делиормана се срещнахме с представители на няколко поколе-
ния. Даваме ДУМА-та на Димитър Ганчев, Станислава Русева,
Цонка Донева и Венелин Узунов.

Инженер ВЕНЕЛИН УЗУНОВ е кмет на Разград от 1991 до
2005 г. Народен представител от БСП в 40-ото НС. Бил е пред-
седател на Националното сдружение на общините в Република
България и представител в Конгреса на местните и регионални
власти в Страсбург. Почетен гражданин на Разград.

ДИМИТЪР ГАНЧЕВ е най-младият кандидат за народен
представител в листата на “БСП за България” в 18 МИР - Раз-
град. Председател е на Младежкото обединение на БСП в града
и е член на Националния съвет на младите социалисти. Работи
като младши експерт “Международно сътрудничество и прото-
кол” в община Разград.

СТАНИСЛАВА РУСЕВА е кандидат за депутат от граж-
данската квота в листата на “БСП за България”. Общински съвет-
ник от 2019 г. Работи като юрисконсулт в “Балканфарма - Раз-
град” АД. Майка на две деца.

ЦОНКА ДОНЕВА е учител франкофон, поетеса, член на
Общинския съвет на БСП в Разград и на Областния съвет на
Съюза на пенсионерите - 2004. Майка на три деца и баба на
четирима внуци.

Ако трябва с едно из-
речение да опиша Стани-
слава, Димитър и Цонка,
няма да се поколебая:
Усмихнати, добронаме-
рени, амбицирани да по-
стигнат това, за което
мечтаят и говорят, отда-
дени на принципите, кои-
то следват. Разговарям с
тях не на маса, а в едно
от многобройните зелени
и цветни кътчета в Раз-
град. И не заради панде-
мията, а защото в града
има красиви места, на
които всеки жител или
гост може да се порадва.

“Разград е много хубав
и спокоен град, идеален за
младите семейства и за от-
глеждане на деца. Град
със страхотни образова-
телни институции - учи-
лища, гимназии, детски
градини. Град, който се
грижи за децата и за мла-
дите хора”, започва разго-
вора Димитър Ганчев.
“Резултатите от промяна-
та в града преди по-малко
от две години, когато на
местните избори канди-
датът на БСП Денчо Бо-
яджиев бе избран за кмет,
са налице. Градът е мно-
го по-поддържан, хората
са по-спокойни”, уточня-
ва той. “Културният ка-
лендар е много богат, има
възможности за младите
хора”, включва се в раз-
говора Станислава. И
допълва, че в Разград, за
разлика от София, няма
проблеми с детските гра-
дини. Като майка за нея е
важно, че синовете й, кои-
то са на 9 и 12 години,
нямат проблем с учебни-
те заведения, в които ис-

СНИМКА АВТОРКАТА

Цонка Донева, Димитър Ганчев, Станислава Русева
и инженер Венелин Узунов (от ляво на дясно) са уверени, че разградчани
ще имат свой местен представител в 46-ото Народно събрание

Разград вече гради своето бъдеще
Спойката между ентусиазма на младите и силата на опита
е предпоставка за успеха на левицата на парламентарните избори

кат да учат. “Разград е цве-
тен и спокоен град. Спо-
койно си гледам децата,
спокойна съм, когато те са
по улиците”, отбелязва с
усмивка Станислава.

“В този град съм от
40 години - допълва Цон-
ка. - Била съм само учи-
телка, последните 25 го-
дини - в езикова гимна-
зия. Забелязвам в послед-
ните две години, че мои
бивши ученици, завърши-
ли езикови паралелки,
след като учат в чужбина,
се завръщат. Успяват да
си намерят работа и тук.
Разград, благодарение на
Венелин Узунов, на Ден-
чо Боюджиев, поддържа
културните институции.
Младите има къде да оти-
дат - има театър, има фил-
хармония, има школи,
център за работа с деца,
Капански ансамбъл...
Денчо Бояджиев преди
време разказа как на сбир-
ка на кметове негов коле-
га казал: “Ние имаме един
футболен отбор и го
поддържаме...” Денчо от-
говорил: “Е, ние, освен
футболен отбор, имаме
филхармония, театър, ан-
самбъл...” “Да дойдат со-
фиянци да видят как ме-
стната власт се грижи за

тели, на съгражданите си,
за да бъде отстояван и
издиган авторитетът на
българското образование.
Елка е пример за толе-
рантно и уважително от-
ношение към представите-
лите на различните етно-
си. Най-голямата реал-
ност разградчани да имат
свой местен представи-
тел в Народното събра-
ние е да гласуват за Елка
Неделчева и за листата на
“БСП за България”, отбе-
лязва Венелин Узунов. И
продължава, че кандидати-
те на левицата са достой-
ни хора, доказали се в го-
дините със своите качест-
ва и желание да променят
България към по-добро.
Дано в следващия парла-
мент да се чува гласът на
БСП и да бъдат реализи-
рани идеите, които имаме,
пожелава си инж. Узунов,
отбелязвайки, че в програ-
мите на другите политиче-
ски сили не се виждат по-
литики с мисъл за хората.

“Отивам на тези избо-
ри с усещането, че до мен
има подготвени хора,
специалисти, млади, енер-
гични. Имам какво да уча,
но имам и какво да дам.
Моята сила са законите.
Работила съм в общин-
ската администрация 14
години, имам опит. Рабо-
тила съм и с нашия водач
Елка Неделчева - ценен
човек, от който може
много да се научи като
знания, като идеи и отсто-
яване на позиции”,
допълва Станислава. “Из-
брах БСП, защото отго-
варя на вижданията ми за
бъдещето. Никога не съм
съжалявал за своя избор.
В тази партия се запоз-
нах с много хора, отдаде-
ни на една кауза - Бълга-

Ина МИХАЙЛОВА

Елка Неделчева е готова да изслуша всеки,
а срещите в барче “Спомените”
в Разград са като уроци

Младите разградчани благодариха на водачката
на листата на “БСП за България”
за организирания турнир по стрийтбол,
който предизвика сериозен интерес

децата, за младите”, отбе-
лязват Станислава и Ди-
митър.

“Какво решихте вие,
младите - едно или две
места ще имаме в следва-
щия парламент”, присъе-
динява се с усмивка към
разговора бившият кмет
на Разград инженер Ве-
нелин Узунов. “Разград
търси своето място, той
вече гради своето бъдеще.
Успяхме да съхраним най-
ценните културни инсти-
туции и паметници, което
ни струваше много уси-
лия, особено в първите

години на демокрацията,
когато се отричаше тотал-
но всичко. Настоящето в
Разград е предпоставка за
по-добро бъдещо разви-
тие”, отбелязва инж. Узу-
нов. И продължава: “Не
подценявам качествата на
моите съграждани, опре-
делени за водачи на листи
от различните партии. Но
съм горд, че социалистите
от Разград защитиха пра-
вото си да работят за Елка

Неделчева, която е водач
на листата на “БСП за
България”. Житейският,
трудовият път на Елка е
свързан с Разград. Много
години тя беше част от
екипа мои съмишленици,
с които заедно работих-
ме, за да преобразим на-
шия град. Тя е висок про-
фесионалист, всеотдайна
в работата си, целеустре-
мена, с чувство за дълг и
отговорност, етика и мо-
рал. Елка доказа как дирек-
тор на училище може да
мобилизира енергията на
учители, ученици и роди-

рия”, включва се Ди-
митър.

“Сетих се за мисълта
на Виктор Юго “Ако мла-
достта знаеше, ако ста-
ростта можеше”. Спойка-
та между ентусиазма на
младите и силата на опи-
та ме привлече. А нашият
водач на листата Елка Не-
делчева е и млада, и опит-
на”, обобщава настроени-
ето на компанията Цон-
ка. “Благодарение на лич-
ността Елка навлязох в
политиката и в същност-
та на партията. Удовле-
творена съм, че е водач
на листата. Като колежка
литератор познавам ней-
ните професионални по-
стижения. Тя се показа
като невероятен дирек-
тор, управленец. Елка е
човек, който мотивира,
увлича. През тази година
нейното училище успя да
спечели проект като ино-
вативно училище. Тя е
много диалогичен човек,
умее да общува с хората.
Не да ги кара, а да ги
повежда - истински ли-
дер”, отбелязва Цонка.

“Не мога да разбера
тези нови политически
формации, които вярват,
че могат да съставят ус-
пешно и стабилно пра-
вителство без БСП. Това
е невъзможно. Другото
означава отново ГЕРБ
на власт чрез подставе-
ни лица”, казва Венелин
Узунов.

Разговорът ни с Цон-
ка, Станислава, Димитър
и инж. Венелин Узунов
може да продължи дълго.
Има какво да си кажем и
за надеждите, и за болки-
те, и за разочарованието,
и за оптимизма. Завършва-
ме с очакването, че след
11 юли ще имаме повод да
разговаряме за задачите, с
които местните хора ще
натоварят своя представи-
тел в 46-ото НС от листа-
та на “БСП за България”.
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„Аида” на стадион „Берое”
- пет години по-късно
Италианския тенор Дарио ди Виетри ще видим в ролята на Радамес

Шуменската школа по
дърворезба показва творби
на възпитаниците си

Шуменската

школа по дърво-

резба представя в

изложба работа-

та на своите

възпитаници за

16-и път - в двора

на къщата “Буче-

винови” във Възро-

жденския комплекс

на града, където е

разположена и са-

мата школа. По ду-

мите на ръководи-

теля й Ангел Минчев

пред БТА изминалата година е била

трудна, защото се е наложило

обучението да се проведе дистанци-

онно, с много индивидуална работа,

но постигнатите резултати са по-

вече от добри. В шуменската школа

по дърворезба се обучават повече

от 50 деца, които ще подновят

заниманията си през есента.

Актрисата Мира
Котева представя
дебютната си книга

Арт, музика и вълшебства ни

очакват на нестандартната пре-

миера на книгата на Мира Котева

“Приказки с Мира”, която ще се

състои на 11 юли от 16 ч. в “Кино

Кабана” с вход свободен. С дебют-

ната си книга актрисата предлага

на всички пораснали деца алтерна-

тивен прочит на любими приказки

от детството. Мира, която същия

ден празнува и своя рожден ден, ще

влезе в ролята на Орисницата и

ще отведе гостите на шеметно

пътешествие из истории за чудеса,

за магии и вълшебства, за любов

и ужас, за доверие и предателст-

во. Програмата включва пленител-

ни музикални изпълнения с Петя

Славкова и акустични акорди за

душата с Илин Папазян-Ninio. Пре-

дизвикателства с награди ще

отправя водещият, певецът Тео-

дор Койчинов-Тео. Зловещ кът

“Синята брада”, със специалното

участие на Head Hunters

СНИМКА
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СНИМКИ ДО - СТАРА ЗАГОРА

Поетични сентенции от Елза Гоева
са подредени в галерия „Арте”

Живописни платна на Елза Гоева са
подредени до 14 юли в столичната гале-
рия “Арте”, ул. “Бузлуджа” 31. Всеки ден,
преди зазоряване Елза, притихнала и
съсредоточена, работи пред статива и до
ден днешен рисува своите изгреви, самот-
ни лодки, морета, хоризонти, момичета...
Както казва Калин Николов: “Елза Гоева
придава духовното в природата и човека.
Интересува я интелектуалният характер
на субективното, фокусирано около мо-
тива за същностното в човека, в търсене
на неговата неосезаема причинност.”

Въпреки достолепните си девет десе-
тилетия Елза Гоева за последните десет
години активно участва в програмата на
галерия “Арте” - със самостоятелна из-
ложба или в обща, съвместно с картини-
те на съпруга си Владо или дъщеря си
Нуша. Всяка година сме показвали вели-
колепните й творби, нарисувани непо-
средствено преди събитието. И сега е
така - подготвила е близо 20 живописни
картини, основно пейзажи. В края на
миналата година излезе и каталог за Елза
Гоева (Калин Николов - автор, и “13 века
България” - издател). Част от картините
в изложбата са включени и в изданието,

разказва галеристката Гергана Борисова.
Ето какво споделя Елза в тази скром-

на монография: “Рисуването е моето
спасение, любовта към работата, към
всяка работа е спасение. А пък нашата е
една истинска медитация, много голямо
съсредоточаване се иска... Вълнението е
било водещо при мен и е изисквало бързи-
на, защото бързо угасва. Затова е било
свързано с подходяща техника. Картини-
те ми не са умувани, а плод на чувства,
на очарование.”

Калин Николов обобщава: “Самата
Елза Гоева е феномен (неуместна дума за
нея и нейната скромност), защото и при
очевидното дълголетие не престава да
създава картини. При това творби, които
можем единствено да оприличим като
поетични сентенции. Картините й казват
неща чрез цвят и форма - необичайни по
емоционален интензитет в мъдрото си
спокойствие, които не могат да бъдат
изразени по друг начин неща, защото за
нарисуваното в тях няма думи. Не съще-
ствуват думи, независимо че творбите й
са нещо като пресечната точка между
реалността и поетичната символика.”

Тази крехка жена със силен дух,
мъдра и достолепна, поетична и съзерца-
телна e безспорно голям художник и
недостижим човек! Излишно е да споме-
навам, че изложби като настоящата са
победа на духа. Уверете се сами!, гласи
поканата от Гергана Борисова.

“Опера на стадиона” ще
отпразнува на 10 юли от
20 ч. на стадион “Берое”
своя пети рожден ден с
представянето на грандиоз-
ната Вердиева творба - опе-
рата “Аида”, в пълната й
версия. С този спектакъл
Старозагорската опера се
присъединява и към светов-
ните чествания на 150 годи-
ни от премиерата на знаме-
нитото произведение, научи
ДУМА от Сийка Лапачка,
пиар на ДО - Стара Загора.

Преди пет години, на
6 юни 2016 г., започна
първото издание на “Опера
на стадиона” по идея на ди-
ректора на Старозагорска-
та опера Огнян Драганов и
се превърна в едно от най-
очакваните летни събития в
културната карта на Бълга-
рия и региона. Събитието
ознаменува 100-годишнина-
та на емблематичния за Ста-
ра Загора футболен отбор
“Берое”. Тогава бяха пред-
ставени две действия и че-
тири картини от “Аида” на
Верди с незабравимото уча-

стие на световния тенор
Камен Чанев в ролята на
Радамес.

Пет години по-късно
грандиозната продукция на
“Аида” на Старозагорската
опера се подготвя специал-
но за стадиона и ще бъде
представена с изцяло нова
сценична визия с очаквана-
та от зрителите зрелищност
и атрактивни постановъчни

ефекти и решения.
Спектакъла ще дирижи-

ра главният диригент на
Старозагорската опера
Ивайло Кринчев. Режисьор
на мегапродукцията е Огнян
Драганов. Хормайстор е
Младен Станев. Монумен-
талната сценография е дело
на художниците Венцислав
Петров и Иван Господинов,
а художник на част от пищ-
ните костюми е италиан-
ският майстор-сценограф и
костюмограф Салваторе
Русо, адаптация костюми -
Теодора Джамбазова. Впе-
чатляващите балетни плат-
на ще се осъществят с уча-
стието на многонационал-
ната балетна трупа на Ста-
розагорската опера.

Великолепен солистичен
състав ще зарадва на 10 юли
с изпълненията си почита-
телите на оперното изкуст-
во. Спектакълът ще бъде със
специалното участие на

италианския тенор Дарио
ди Виетри в една от негови-
те коронни роли - на Рада-
мес. Елена Баръмова ще
бъде в ролята на Аида. В
ролята на Амнерис ще се
представи мецосопраното
Даниела Дякова, баритонът
Нико Исаков ще бъде Амо-
насро, а в ролите на Рамфис
и Царя на Египет зрителите
ще се насладят на блестящи-
те баси Ивайло Джуров и
Александър Марулев. Еми-
лия Иванова ще изпълни
ролята на Жрицата. Участ-
ват оркестър, хор, балет на
Старозагорската опера,
представители на Прабъл-
гарската школа за оцелява-
не “Бага-Тур”.

Изпълнява се на итали-
ански с надписи на българ-
ски. Билети - 20 лева. ВИП
сектор с включен кетъринг -
100 лева.

Barbershop, ще предложи на най-

смелите мъже атрактивно без-

платно оформяне на брада.

Вълшебни коктейли с приказни

съставки ще отворят сетивата

ни за магични преживявания със

“Седемте джуджета” и “Злата

мащеха”, ще разкрият накъде води

“Златната нишка” и ще потопят

сърдечните терзания в сладко-со-

лена “Морска пяна”, специално

приготвена за влюбените от Мал-

ката Русалка.



СПРАВОЧНИК 2021

ПЕТЪК

9 ЮЛИ14

Времето ще бъде предимно слънчево.

След обяд ще се развива купеста облачност,

главно над планините в Южна България.

Вятърът ще бъде най-често от изток-североизток,

до умерен. Максималните температури

ще са между 31 и 36 градуса.

НИМХ/БТА

ВИДИН

36c

СОФИЯ

34c

САНДАНСКИ

38c

ПЛЕВЕН

38c

РУСЕ

35c

ПЛОВДИВ

37c

ВАРНА

31c

БУРГАС

31c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Да търсите леки пътища
е безсмислено, защото ги
няма. Ако се потрудите,
може да спечелите.

ОВЕН

Денят е “празен” - не обе-
щава нито успехи, нито
значителни разочарования.
Спокойствие.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Емоциите ви преживяват
упадък, а ситуацията ста-
ва по-сложна, задълбоча-
ваща се и драматична.

22 май - 21 юни

РАК

Ако си останете у дома,
отначало ще поскучаете,
но после ще имате полезно
занимание.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Може някой да ви изпра-
ща странни сигнали, не
сте длъжен да ги приеме-
те. Попитайте приятел.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Денят е подходящ за пъту-
вания и активен отдих.
Новите запознанства ще
бъдат практични.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Понякога промените ста-
ват бавно, а се случва да
приличат на мълния и да
преобърнат живота ви.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ако се съмнявате в себе
си, не бързайте да се само-
бичувате. Продължавайте
да вървите напред.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Недейте прекалено да от-
кровеничите с любимия.
Възможно е да разбере ду-
мите ви грешно.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Някой от близките ви ще
поиска заедно да решите
негов проблем. Постарай-
те се да помогнете.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще ви зарадват финансо-
ви постъпления - неочак-
вани и навременни. Начало
на нов проект.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Не си играйте с късмета
си, възможно е да се полу-
чи неблагоприятен резул-
тат. Бъдете по-обрани.

ХОРОСКОП

СЛЪНЧЕВО

34
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

32
o
С 31

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

31
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

30
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.10 ÃÛÁËÍ‡, ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 ¿ÚÂÙ‡ÍÚË ÓÚ  ‡‚Í‡Á,

¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/

13.15 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 —ÚÓÛÌıÂÌ‰Ê ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ /—¿Ÿ, 2013„./, Â-
ÊËÒ¸Ó –Ë˜‡‰ Ã‡ÍÒ

16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 Õ‡ „‡ÌËˆ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /5

ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ :̌ ¿ÌÚÓÌ ƒÓÌ-

˜Â‚ - ¬˙ÔÓÒËÚÂ Ì‡
—ÙËÌÍÒ‡ /Ô/

22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚
ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: «‡ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌË ÔÂ-
‰ËÁ·ÓÌË ÍÎËÔÓ‚Â

00.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.00 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“ /Ô/
03.55 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.55 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

01.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË
19.10 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

05.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.10

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.3

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.72

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.22

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.16,
17

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.133

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.30

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.11

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.107 (ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ)

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.13, 14

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ¯ÓÛ Á‡ ÁÌ‡ÌËˇ
Ò Ì‡„‡‰Ë

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 Dance –Â‚ÓÎ˛ˆËˇ
23.10 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.00 fi·ËÎÂÈ Ì‡ „ÛÔ‡ ì÷‚Â-

Ú˚î
02.00 ìΔË‚ÂÎË ‚Â‰Ì˙Ê ì -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ì»Á„Û·ÂÌÓ ÏˇÒÚÓî - Ë„-

‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
05.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË



На 5 май 2011 г. японска телевизия снима

как цели 21 човека от танцовото училище

Caless са се побрали в един мини купър.

Доматът идва от Централна и Южна Америка.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿Õƒ–≈… Δ≈Àfl« Œ¬-Δ”ΔŒ,
ÎÂ„ÂÌ‰‡ÂÌ ÙÛÚ·ÓÎËÒÚ
…Œ–ƒ¿Õ À≈◊ Œ¬,
‚ËˆÂÔÂÁË‰ÂÌÚ Ì‡ ¡‘—
 »Õ —“ŒflÕŒ¬,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚ Ë ÔËÒ‡ÚÂÎ
 –¿—»Ã»–  Œ—“Œ¬,
·Ë‚¯ ÍÏÂÚ Ì‡ ÿÛÏÂÌ
Õ» ŒÀ¿… ƒ»Ã»“–Œ¬- Œ »,
‡ÍÚ¸Ó

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

-  ˙‰Â ·Â¯Â ˆˇÎ‡ ÌÓ˘?!
- ÃË, ÊÂÌ‡, ÔËı Á‡ Ú‚ÓÂ Á‰‡‚Â...
-  ‡ÚÓ ÚÂ „ÎÂ‰‡Ï, ‚Â˜Â Ò˙Ï
·ÂÁÒÏ˙ÚÌ‡...

Във френската столица Париж от-
вори врати пицария, в която клиентите
се обслужват само от роботи. Маши-
ните вземат поръчките, правят пиците,
режат ги на парчета и след това ги
поставят в кутии, пише Информацион-
на агенция “Кросс”. Проучванията и
разработването на тази технология са
отнели цели осем години на създателя
на роботите Себастиaн Роверсо.

В най-новата си песен Поли
Генова разказва собствената си
любовна история. А главен уча-
стник във видеото към No more
е приятелят на Поли - Джоузеф,
който за първи път се изявява
пред камера.

Наскоро медиите оповести-
ха новината, че Поли се е омъ-
жила тайно, след като тя пуб-
ликува снимка с партньора си
с описанието Just married
(“Младоженци”). Оказа се оба-
че, че двойката не е сключила
брак, а кадърът е от видеото
към новата песен на изпълни-
телката. Клипът показва без-
грижните и щури моменти на
двама влюбени, пътуващи в
неизвестна посока.

No more е в диско-фънк
стил и отговаря на най-новите
тенденции от световната му-
зикална сцена. Песента е създа-
дена от екипа, който стои зад
други хитове на Поли - Last
Night и How we end up, поко-
ряващи родните и чуждестран-
ни класации.

Бактерии, открити в стомаха
на кравите, може да са отговорът
на проблема със световното
замърсяване, установи ново про-
учване. Изследователи от Австрия
уточняват, че тези микроби са
благоприятни да бъдат събирани
и използвани за разграждане на
пластмасите по екологичен начин,
съобщи “Стъди файндс”.

Авторите на изследването са
взели от кланица в Австрия мате-
риал, който съдържа бактериите.
След това добавили три вида
пластмаса към него и я инкуби-
рали под формата на прах и филм.

Поли Генова
възпя своята
влюбеност

Кадър от видеото
към новата песен

Пицария с роботи
отвориха в Париж

Ново международно про-
учване, цитирано от “Дойче
веле”, разкрива, че пре-
гръдката се отразява положи-
телно на здравето и дори по-
мага за преборването на стре-
са. Кожата ни усеща всичко, а
изследователите са убедени, че
при докосване хората могат да
разпознаят определени чувст-
ва като любов, гняв, благодар-
ност или отвращение. Доказа-
но е, че редовните любезни до-
косвания намаляват агресията
и укрепват емоционалните
връзки. Прегръдките помагат
и за поддържането на социал-
ните контакти - разбира се,
стига да са уместни.

Комуникацията чрез физи-
чески контакт може да е от
полза за изграждането на дове-
рие и подобряването на взаи-
моотношенията между колеги

Прегръдката бори
стреса и лекува

“Прегръдката е целувка
на сърцата”, казва Мечо
Пух. Не го забравяйте,
съветват изследователи

Комуникацията чрез физически контакт помага за изграждане
на доверието и подобрява взаимоотношенията сред хората

Бактерии в стомаха на кравите разграждат дори пластмасата

Резултатите показват, че гладни-
те бактерии разбиват всички
пластмаси. Обаче прахът се раз-
лага по-бързо от филмите.

В сравнение с други микроор-
ганизми, способни да “усвояват”
пластмасовите отпадъци, бактери-
ите от крави са по-ефективни. Това
предполага, че микробната общ-
ност на това животно, която рабо-
ти заедно, може да бъде по-ефек-
тивна, отколкото само един мик-
роб. Въпреки че това изследване е
в начален етап, констатациите са
първа стъпка към рециклиране на
пластмасата по екологичен начин.

СНИМКА БГНЕС

Микробната общност на това животно
е по-ефективна, когато работи заедно

или роднини. Според редица
проучвания професионални ба-
скетболисти и отбори, които в
началото на сезона са общува-
ли по-интензивно физически -
с докосвания на ръцете или
групови прегръдки, са постиг-
нали впоследствие по-добри
резултати в мачовете си.

Според проучването, кога-
то двойките се хващат за ръце
или се прегръщат, преборват
и стреса от деня. И не само.
Така те значително доприна-
сят и за доброто сърдечно
здраве: пулсът се забавя,
кръвното налягане спада, а
стресовият хормон кортизол
се отделя в по-малки количе-
ства. Двойките дори могат да
синхронизират чрез докосва-
нето своите сърдечни честоти
и мозъчни импулси.

Благодарение на своята ан-

тистрес функция, прегръдката
помага и при простуди, а за
тялото тя е сигнал за подкрепа.
Според експерти настроение-
то на хора, които са се прегръ-
щали в рамките на някой
изпълнен с конфликти ден, се
подобрява. Освен това такъв
тип контакт помага на индиви-
дите с по-ниско самочувствие
да повярват в себе си.

Докосванията са не само
приятни, те са и ефикасно
средство за борба със заболя-
ванията. Американски изсле-
дователи са установили, че ма-
сажирането на цялото тяло на-
малява болките и увеличава
гъвкавостта на пациентите с
артрит. При това полза имат
не само тези, които се подла-
гат на масаж. Процедурата се
отразява положително и на
онези, които го правят.
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Йосиф Миладинов про-
дължава изумителното си пред-
ставяне през годината, след
като стана европейски шампи-
он и донесе пета евротитла при
юношите в плуването. Направи
го на 50 м бътерфлай в Рим,
където през 1987 г. спечелихме
три от общо 16-те ни отличия
на такъв форум. 18-годишният
пловдивчанин, който се готви в
Швейцария, грабна златото с
23,59 сек. и след триумфа бе
учудващо обран в емоциите.
Европейският вицешампион
при мъжете от Будапеща през
май остана само на 0,11 сек.

над националния си рекорд
(23,48 сек.).

Тобиас Шулрат (Гер) заслу-
жи среброто с 23,72 сек. На
подиума място намери и Дани-
ел Грачик (Чех) с 23,79 сек.

На предишното първенство
в Казан 2019 Миладинов спе-
чели сребро на 100 м бътерф-
лай и завърши шести на 50 м
бътерфлай. Снощи плувецът на
Младост91 (Пд) плува 100 м
бътерфлай.

Калоян Левтеров зае седмо
място на 100 м гръб. Шампион
на Европа стана Ксавери Ма-
сюк (Пол) с 53,91 сек.

“Състезанието премина до-
бре, като се има предвид, че
физическата ми форма не е най-
добрата. Надявам се да завърша
това европейско първенство с

по-добри резултати. Да плувам
тук, в Рим, е добър опит за мен.
Басейнът е един от най удоб-
ните, на които съм плувал”,
заяви Миладинов, който е запа-

СНИМКА DEEPBLUEMEDIA

Еврошампионът Йосиф Миладинов (в средата) с подгласниците
Тобиас Шулрат (Гер) и Даниел Грачик (Чех, вдясно)

лен по футбола и като малък е
спортувал това, преди да се за-
хване с плуването. Той призна,
че ще вика за Италия на финала
в неделя.

Миладинов е еврошампион

ПОЛУФИНАЛ
АНГЛИЯ - Дания 2:1

(след продължения, 1:1)
0:1 Дамсгор (30) 1:1 Кяер (39-авт)
2:1 Кейн (104), проп. дузпа: Кейн
(104). Финал в неделя, 22.00: Анг-
лия - Италия.

I ПРЕДВАРИТЕЛЕН
КРЪГ, ПЪРВИ СРЕЩИ

Лудогорец - Шахть-
ор Солигорск (Блрс) 1:0
Каули (90+2);  Бодо
Глимт (Нор) - Легия Варшава (Пол)
2:3; Динамо Тбилиси (Груз) -
Нефтчи Баку (Азер) 1:2; Слован
Братислава (Слвк) - Шамрок Ро-
увърс (Ирл) 2:0; Динамо Загреб
(Хърв) - Валур (Исл) 3:2; Макаби
Хайфа (Изр) - Кайрат Алмати
(Каз) 1:1; Малмьо (Шв) - Рига
(Лат) 1:0; Теута (Алб) - Шериф
Тираспол (Молд) 0:4; Конас (Уелс)
- Алашкерт (Арм) 2:2.

КОНТРОЛИ
ЦСКА - Карабах 0:1 Курбанли

(71); Левски - Локо Сф 4:0 1:0
Найденов (21) 2:0 М. Петков (23),
3:0 Бари (51) 4:0 Галчев (66); Цар-
ско село - Литекс 4:0; Арда -
ЦСКА 1948 1:0.

РЕЗУЛТАТИ

Англия най-сетне на финал
Спорна дузпа прати „Трите лъва” в спора за купата

След 55 години чакане национал-
ният футболен тим на Англия отново
ще играе на голям финал. “Трите лъва”
победиха Дания с 2:1 след продълже-
ния и ще оспорват купата в неделя сре-
щу тима на Италия в най-важния мач
на Евро 2020. Той отново ще бъде на
“Уембли”, както бе и на световното
през 1966-а, когато домакините пре-
чупиха ФРГ с 4:2 след продължения.

Този път решителният миг в дву-
боя дойде отново в продълженията. В
104-ата минута нидерландският рефер
Дани Макели отсъди спорна дузпа, без
да се довери на ВАР. Ударът на Хари
Кейн от бялата точка бе спасен от
вратаря на датчаните Каспер Шмай-
хел, но при добавката капитанът на
Англия се поправи за радост на всич-
ки англичани.

Дузпата не бе 100% и ще продължи
да предизвиква спорове в следващите
дни. За нея Рахим Стърлинг се стропо-
ли в наказателното поле, а след дълго
разглеждане чрез ВАР реферът реши,
че контактът на Стърлинг и датския за-
щитник е достатъчен повод за наказа-
телния удар, който реши сблъсъка.

Преди това Микел Дамсгор (30) от-
кри за “Червения динамит” с феноме-

нален гол от пряк свободен удар -
първото такова попадение на първен-
ството. Капитанът на Дания Симон
Кяер (39) изравни, като си отбеляза
автогол - 11-ият в първенството. В
досегашните еврофинали автоголовете
бяха 9. Поздравления обаче заслужа-
ват и датчаните, които изпращат
първенство, започнало с големия ужас
от случката с Кристиан Ериксен, и

завършило с неочаквано за тях място
сред четирите най-добри тима на кон-
тинента.

Ериксен, като един от героите на
първенството, получи покана от орга-
низаторите да присъства на финала.
Преди полуфинала капитаните Кейн и
Кяер позираха с фланелка с името и
номера на Ериксен и с подписите на
датските играчи.

Шампионът Лудогорец започна с победа таз-
годишната си еврокампания. “Орлите” успяха
да спечелят в Разград с 1:0 срещу първенеца на
Беларус Шахтьор (Солигорск) в първия мач от
първия квалификационен кръг на Шампионска-
та лига. Въпреки пълната доминация в срещата,
разградчани стигнаха до успеха с гол на Каули
(90+2) чак в добавеното време. “Орлите” тотал-
но доминираха в мача, но не намериха верния
път към вратата на стража Александър Гутор,
който на няколко пъти опази мрежата си суха,
а в два случая и гредите му помогнаха при уда-
ри на Кирил Десподов (32) от фаул и на Оливие
Вердон (61). Чак в 92-ата минута кипърецът
Пиерос Сотириу се пребори за топката с двама
от гоститес и изведе отляво резервата Мавис
Чибота, който подаде на празна врата към Ка-
ули за ценния гол.

Реваншът е във вторник в Белград заради
санкциите на УЕФА към Беларус. Вече не важи
правилото за гол на чужд терен.

Президентът на МОК Томас
Бах пристигна в Токио две сед-
мици преди началото на отложе-
ните с година Олимпийски игри
(23 юли - 8 август). 67-годишният
германец ще прекара първите три
дни под карантина в хотел, къде-
то бе откаран директно от лети-
ще “Ханеда”.

Пристигането на Бах съвпад-
на с одобреното от премиера Йо-
шихиде Суга ново извънредно
положение в японската столица
заради пореден бум на заразени с
коронавируса. То ще бъде в сила
от 12 юли до 22 август, което
означава, че XXXII летни игри
почти сигурно ще се проведат без
публика. Повишеният брой зара-
зени застрашава плановете за раз-
решение на до 10 000 местни

Лудогорец се измъкна
срещу Шахтьор

Шефът на МОК е под
карантина в Токио

привърженици на олимпийските
стадиони. Може да се окаже, че
Токио 2020 ще бъде първата
Олимпиада без публика.

Премиерът на Япония Йоши-
хиде Суга заяви, че извънредните
мерки, които са далеч по-леки от
суровите локдауни в други части
на света, може да бъдат вдигнати
по-рано, “ако ефектът от вакси-
ните стане ясен и се види подоб-
рение в ситуацията по болнични-
те легла”.

Чуждестранни фенове имат за-
брана да присъстват на Олимпиа-
дата. Олимпийците няма да се изо-
лират за 14 дни, но ще бъдат изпра-
вени пред ограничения. Движение-
то на атлетите ще бъде до стадио-
ните и Олимпийското село, а тест-
ването им ще е всекидневно.

ГЛЕДАЙТЕ

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
14.30, 15.15 “Уимбълдън”, мъже

УТРЕ
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФУТБОЛ
11.00 Левски - Пирин
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
15.30 “Уимбълдън”, финал жени
18.45 Финал двойки мъже
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.20 Обиколка на Франция, XIV етап
ПО МАКС СПОРТ 2
БОКС
Галавечер на Франк Уорън в Лондон
НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
22.00 Англия - Италия (финал)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
15.30 “Уимбълдън”, финал мъже
19.15, Финал, двойки жени
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.15 Обиколка на Франция, XV етап


